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SLOVO STAROSTY
Vznik, zánik a průnik
Máme za sebou oslavy výročí vzniku republiky na konci října. Letos se konaly poprvé i s při-
spěním Muzea města Dobříše, které zahájilo svoji činnost před rokem. V prostoru před radnicí 
si můžete až do 29. listopadu prohlédnout, co se pracovníkům muzea podařilo shromáždit za 
zajímavosti z dění na Dobříši v době první republiky. Na tyto slavné dny navazují z kraje listo-
padu Dušičky, kdy si připomínáme naše blízké či vzdálené zemřelé. A krátce na to je v kalen-
dáři 17. listopad, Den boje za svobodu a demokracii. V nedávných volbách do zastupitelstva 
Středočeského kraje jsme si mohli vyzkoušet, jak svědomitě s nabytou svobodou zacházíme. 
Z celkem 6 478 oprávněných voličů na Dobříši přišlo vhodit svůj hlas pouhých 36,29 %. To je jen 
o kousek lepší účast než celorepublikový průměr 32,91 %. Tedy 4 299 obyvatel našeho města 
místo rozhodnutí o podobě Středočeského kraje na další čtyři roky vyplnilo čas voleb něja-
kou jinou aktivitou. Vyvstává tedy otázka, jak moc si demokracie vážíme, jak moc pokládáme 
právo rozhodovat o veřejných záležitostech za důležité. Jak moc jsme ochotni věnovat svůj 
čas rozhodnutí a volbě na úkor něčeho jiného? Možná je nízká účast ve volbách způsobena 
tím, že obyvatelé politikům nevěří. Nebo se vám nelíbí, jak jsou předvolební debaty vyhrocené. 
Vždyť při házení bláta a „spravedlivém“ vracení úderů se nakonec zamažou všichni. Jenže ne-
přijdou jiní, dokonalejší politici, stejně jako nepřijdou jiní, odpovědnější občané. Co ale může 
pomoci, je více spolu mluvit, poslouchat i odlišný názor a hledat místa průniků společných 
zájmů. Demokracie není vláda těch nahoře, na kraji či kdekoli jinde. Je to vláda nás všech. Je to 
naše společné spravování našeho města, našeho kraje i našeho státu. 

S úctou váš zaměstnanec Pavel Svoboda, starosta
Foto: Denisa Havlíčková

Jak moc jsme ochotni věnovat 
svůj čas rozhodnutí a volbě 
na úkor něčeho jiného?

Z  M Ě S T A  A  R A D N I C E

I v letošním roce se zaměstnanci společnosti Doosan Bobcat po celém 
světě věnovali dobrovolnické činnosti ve svých komunitách. 

V Dobříši má tato společnost centrálu a hlavní 
výrobní závod, kde se odehrává zhruba polovi-
na všech aktivit z regionu EMEA (Evropa, Blízký 
východ a Afrika). Letos, jen v rámci komunit-
ního dne Doosan Bobcat, 236 dobrovolníků 
odpracovalo 472 hodin přímo na Dobříši, a to 
jak revitalizací městské zeleně, tak budováním 
komunitní zahrady v kampusu společnosti. 
„Naši zaměstnanci po celém světě dobrovolně 
věnují svůj čas a schopnosti, aby pozitivně ovliv-
ňovali komunity, ve kterých žijeme a pracujeme,“
říká Scott Park, CEO a místopředseda předsta-
venstva společnosti Doosan Bobcat. „Dbáme 
na to, aby naši zaměstnanci měli při dobrovol-
nictví podporu, protože změna světa k lepšímu 
začíná v bezprostředním okolí našeho domova.“

Bobcat pomáhá rozvoji místní biodiverzity
Zaměstnanci Doosan Bobcat pomáhali rozví-
jet biodiverzitu v areálu v Dobříši. Za pomoci 

strojů Bobcat vysadili ovocné keře, lísky, za-
ložili vyvýšené bylinkové záhony a kompos-
tovací stanici, a v neposlední řadě rozmístili 
v areálu různé druhy ptačích budek a hmy-
zích hotelů. Do budoucna plánuje fi rma roz-
šiřovat tento typ aktivit, tak aby se areál stal 
skutečnou biodiverzní oázou s bující fl órou 
i faunou. 
Stroje Bobcat využili pracovníci Doosan Bob-
cat i ve městě – smykový nakladač s tlakovou 
myčkou čistil ulice po pletí záhonů a výsad-
bě. Další zaměstnanci se věnovali revitalizaci 
místního sportoviště, obnově pomníku na 
hřbitově či péči o volnočasový areál Anti-
vandal na Větrníku. Samozřejmou součástí 
pomoci městu byl, kromě sázení, pletí a mul-
čování, také sběr odpadků.
„Dobrovolníci z Doosan Bobcat na Dobříši udě-
lali spoustu dobré práce. Na osmi stanovištích 
pleli, sázeli, mulčovali, okopávali a uklízeli ve-

řejná prostranství. Bez ohledu na dešťové pře-
háňky všichni pracovali s velkým nasazením. 
Velmi děkuji za tuto pomoc, díky které je město 
opět o kousek krásnější,“ ocenil snahu společ-
nosti starosta města Dobříš Pavel Svoboda.
Pomoc místním komunitám, kde fi rma půso-
bí, i oblastem, které utrpěly vinou nějakého 
druhu katastrofy, je jednou z priorit sociální 
udržitelnosti společnosti. Prostřednictvím 
Komunitních dnů Doosan Bobcat společnost 
každoročně vyzývá své zaměstnance, aby se 
zapojili do aktivit fi rmy směřujících do oblasti 
ochrany životního prostředí, podpory sociál-
ní odpovědnosti, a podpořili tak zodpověd-
né a udržitelné směřování fi rmy. Společnost 
Doosan Bobcat má dlouholetou tradici pod-
pory svých zaměstnanců, kteří přispívají ke 
změnám ve svých komunitách prostřednic-
tvím dobrovolnické činnosti, jako je práce ve 
výborech neziskových organizací a dalších 
komunitních organizací. 

Pavel Svoboda, PR Consultant, 
Central & Eastern Europe

Bobcat ve spolupráci s městem Dobříš pomáhá
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Vedení města Dobříš začíná plánovat 
výstavbu zcela nové budovy  
s policejní stanicí 

Městská rada v Dobříši učinila klíčové rozhodnutí vedoucí k zajištění 
fungování zdejšího policejního obvodního oddělení pro město Dobříš, 
a potažmo pro celý region. Výsledkem by měla být přestavba budovy 
čp. 66 v ulici 28. října. 

Stav městské budovy čp. 66, ve které se 
v současné době již několik desítek let nachá-
zí zázemí Policie České republiky, obvodního 
oddělení Dobříš, a celkem osm malomet-
rážních městských bytů, je již několik let ve 
velmi špatném až dezolátním stavu. Budova 
vykazuje závažné technické a infrastrukturál-
ní nedostatky. Ty pak významným způsobem 
omezují působení a řádný provoz Policie ČR. 
Z důvodu velmi špatného, nevyhovujícího 
a ohrožujícího stavu budovy a jejího infra-
strukturálního vybavení byly v letošním roce 
v tomto objektu ukončeny nájemní smlouvy 
u všech bytů. Po zvážení dostupných, hos-
podárných a efektivních možností bylo ne-
zbytné učinit rozhodnutí o budoucím využití 
budovy. Tento objekt v dalších letech dozná 
nemalých změn, budova se má do roku 2026 
proměnit ve zcela nový a moderní objekt, 
v  němž bude mimo jiné ponecháno sídlo  
Policie ČR.

Pro město Dobříš bylo a je prioritou 
zachování působnosti Policie ČR 

Řešení situace spojené se špatným technic-
kým stavem městské budovy staré bezmála 
50 let (postavené v roce 1975) zahrnuje celou 

řadu dílčích kroků, které je nutné v posloup-
né a pečlivé návaznosti řešit. Místostarosta 
Tomáš Vokurka k této situaci řekl: „Objekt 
v ulici 28. října je od začátku jednou z našich 
priorit, protože stav budovy již neumožňuje její 
využívání, a hlavně efektivní fungování policie. 
Bohužel objekt je již v tak špatném stavu, že re-
konstrukce, kterou by musela budova projít, se 
nám absolutně nemůže vyplatit. Rozhodli jsme 
se proto i po mnoha jednáních se zástupci Poli-
cie ČR najít takové řešení, které v první řadě za-
chová fungování státní policie v našem městě.“
S ohledem na stav budovy bylo nejprve 
nutné vyřešit otázku zachování obvodního 
oddělení Policie ČR v našem městě. To je pro 
vedení města zásadní a znamenalo to najít 
policistům odpovídající prostory, ve kterých 
by mohli po nezbytně nutnou dobu potřeb-
nou k přestavbě bez problémů fungovat. 
Zástupcům města v úzké spolupráci s Policií 
ČR se nakonec po několika měsících podařilo 
vyjednat velmi vstřícné podmínky se spo-
lečností Mellivora vlastnící areál bývalých 
rukavičkářských závodů. Zde budou podle 
vyjádření místostarosty po odsouhlasení 
městskou radou zahájeny nezbytné stavební 
práce pro zajištění technicky řádného a legis-
lativně správného fungování Policie ČR, tak 

aby zde mohlo oddělení po dobu výstavby 
nové služebny plně fungovat.
Ředitel územního odboru Police ČR v Pří-
brami plk. Mgr. Roman Jakš uvedl: „Fungo-
vání našeho oddělení v Dobříši je velmi důležité 
pro zajištění výkonu dohledu nejen nad ORP 
Dobříš. Prostory, které mnoho let využíváme, 
jsou pro nás již v mnoha ohledech nevyhovu-
jící, a proto jsme se obrátili na vedení města 
a společně s nimi začali situaci řešit. Současné 
vedení města k celé věci přistoupilo opravdu 
velmi zodpovědně a velmi iniciativně. Jen díky 
tomu se nakonec podařilo v mnoha ohledech 
velmi složitá jednání posunout a nakonec sta-
novit plán, jehož cílem je zajištění fungování 
policistů a následná výstavba nové budovy 
s novou policejní služebnou.“

Architektonický návrh novostavby 
s novou policejní stanicí zlepší 
mimo jiné také veřejný prostor 
ulice 28. října

Architektonický návrh nové stanice zohled-
ňuje nejen potřeby policistů, ale i širší poža-
davky města. Nový dvoupodlažní objekt na-
bídne moderně vybavené kanceláře, funkční 
monitorovací systém, dispečink a speciální 
prostory pro zadržení výtržníků. Důraz byl 
kladen na bezbariérový přístup a dostatek 
parkovacích míst. Součástí projektu jsou také 
tři bytové jednotky a revitalizace přilehlých 
veřejných prostor, zeleň a odpočinkové zóny. 
Architekti navrhli budovu tak, aby respekto-
vala okolní zástavbu, zapadla do kontextu 
městského prostoru a měla i dostatečný vol-
ný venkovní prostor.
Výstavba nové policejní stanice bude mít 
přímý dopad na bezpečnost a dostupnost 
policejních služeb v Dobříši. Policie ČR bude 
mít k dispozici moderní zázemí, které umožní 
efektivnější reakce na krizové situace a  lepší 
koordinaci. „Jsme rádi, že konečně dojde k rea-
lizaci této důležité stavby, která je dlouhodobě 
potřebná. Pro naše policisty to znamená lepší 
pracovní podmínky, které se bezpochyby pro-
mítnou i do kvality poskytovaných služeb,“ 
uvedl plukovník Jakš.
Vedení města nechce práce zejména kvůli 
efektivnosti nijak prodlužovat. Rada města 
v  říjnu schválila smlouvu o dílo, jejímž před-
mětem je rekonstrukce budovy č. 17 v areá-
lu bývalých Rukavičkářských závodů. Poté 
budou řešena další nezbytná opatření pro 
přestavbu budovy do nového městského ob-
jektu. 
„Zachovat v centru našeho města služeb-
nu Policie ČR je pro bezpečí ve městě a okolí 
zcela zásadní. Jsem opravdu velmi rád, že se 
nám daří tuto situaci řešit, a věřím, že díky 
vstřícnosti všech zúčastněných půjde vše po-
dle plánu. Nová budova nebude pouze zají-
mavým moderním objektem, ale především 
funkčním a technologicky vyspělým zázemím 
pro bezpečnost našich občanů,“ dodal sta-
rosta Pavel Svoboda, který chce společně 
se svými kolegy vše realizovat do konce 
roku 2026.

Zpracovala DH
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Veřejné projednání strategických dokumentů města
Ve středu 9. října proběhlo veřejné projed-
nání tří strategických dokumentů města. 
V rámci programu rozvoje města na roky 
2021–2028 bylo představeno plnění akčního 
plánu za letošní rok a návrh projektů k reali-
zaci na rok 2025. Na debatu navázal program 
rozvoje sportu na roky 2021–2024. Třetím 
projednaným dokumentem byla koncepce 

rodinné politiky. Dalšími kroky bude dopra-
cování těchto dokumentů a jejich předložení 
ke schválení radě města. Akční plán na rok 
2025 a v něm obsažené projekty jsou také 
podkladem pro sestavení rozpočtu města na 
příští rok, o kterém bude rozhodovat zastupi-
telstvo v prosinci. 

Příchozí veřejnost se do debaty aktivně zapo-
jila, za což všem zúčastněným děkujeme.
Videozáznam zde: https://www.youtube.
com/watch?v=p-cE0OeznnY 
Podkladové dokumenty naleznete zde:
https://shorturl.at/wDLlb.

Pavel Svoboda, Tomáš Vokurka 
a Jindřiška Romba

Program rozvoje města Dobříše na období 2021–2028  
Akční plán na rok 2024 – vyhodnocení

Akce Stav
Předp./skuteč.

hodnota zakáz-
ky / projektu Kč

Poznámka

19 Nová tělocvična probíhá 200 000 vypracována zastavovací studie

23 Přivaděč – zásobování vodou [prohlou-
bení a regenerace vrtů Lipíže (L5, L6)] probíhá 1 094 592 vydáno rozhodnutí o dotaci SFŽP, předpoklad dokončení 

1/2025

32 Výstavba zázemí pro parkování kol žáků 
ZŠ a GYMKČ probíhá 1 882 015 realizace probíhá – dokončení 11/2024

37 Rekonstrukce ul. Husova splněno 12 169 040 realizace dokončena 6/2024

38
Rekonstrukce ul. Mánesova (stavební 
úpravy komunikace vč. chodníků  
po obnově IS, přeložka)

nesplněno
připravena PD, do konce r. 2024 nutné provést sondy IS  
a případně realizovat přeložky NN a VN, vlastní  
rekonstrukce v r. 2025

43 Rekonstrukce ul. Hostomická probíhá 7 378 976 dokončení realizace 11/2024

62
Rekonstrukce ul. Tylova (stavební úpravy 
komunikace vč. chodníků po obnově IS, 
přeložka)

nesplněno
připravena PD, v r. 2024 bude provedena pouze oprava 
asfaltových povrchů, kompletní rekonstrukce  
ve spolupráci s GasNet – přeložka 2026

78 Nástavba polikliniky (statický posudek) nesplněno 550 000
prioritu dostaly jiné projekty, pro budoucnost Polikliniky 
bude v r. 2024 zpracována externí analýza vč. doporučení 
pro případné využití 3. NP

88 Klimatizace na sportovní hale splněno 3 130 000 realizace ukončena 7/2024

90 Fotovoltaická elektrárna na střeše  
sportovní haly splněno

24 723 193

8/2024 vydán kolaudační souhlas, čeká se na připojení 
FVE do DS

97 Fotovoltaická elektrárna v areálu  
ČOV Dobříš splněno 8/2024 vydán kolaudační souhlas, čeká se na připojení 

FVE do DS
101 Rekonstrukce tělocvičny 2. ZŠ probíhá 7 294 501 aktualizována PD, realizace v r. 2025 (letní prázdniny)

105
Čp. 66 – změna projektu – z celkové 
rekonstrukce objektu na demolici staré  
budovy a výstavby nové služebny Policie ČR

probíhá 35 000 000
příprava projektu na demolici budovy, uzavřena smlouva 
na náhradní dočasné prostory, příprava PD na výstavbu 
nové služebny Policie ČR vč. služebních bytů

107 5. MŠ – snížení energetické náročnosti 
(rekonstrukce střechy, FVE, zateplení atd.) probíhá 22 300 000 příprava PD v r. 2024, realizace 2025, podána žádost  

o dotaci

113 IT – bezpečnost datového centra  
a kyberbezpečnost probíhá 7 800 000 realizace 2024/2025, části 2–5 vysoutěženo, u části  

1 probíhá opakované ZŘ, částečně hrazeno z dotace

114 Protipovodňová opatření na západním 
okraji města probíhá 1 000 000 projekt připraven, v r. 2024 vlastníci osloveni k jednání

115 1. ZŠ – rekonstrukce bočního hřiště splněno 554 210 realizace dokončena 5/2024
116 ZUŠ – stavební úpravy (vstup do budovy) splněno 665 445 výměna dlažby dokončena 7/2024 
117 DPS čp. 443 – nová koupelna splněno 1 259 734 realizace dokončena 7/2024
118 Poliklinika – opravy a údržba budovy probíhá 6 700 000 kompletní rekonstrukce 1. NP, 1. etapa
119 Rekonstrukce VO vč. rozvaděčů 2. etapa probíhá 5 955 273 realizace do konce 10/2024

120 5. MŠ – rekonstrukce hygien. zázemí splněno 4 226 741 rekonstrukce interiéru (WC, umývárny, kuchyňky)  
dokončena 8/2024

121 Skatepark – změna projektu – z opravy 
herních prvků na výměnu herních prvků probíhá 3 500 000 probíhá příprava PD, oprava není možná, realizace  

nových prvků v r. 2025

Nad rámec schváleného akčního plánu na rok 2024 byly splněny též tyto projekty:
12 Dobříšské májové slavnosti splněno 700 000 realizace 5/2024
13 Dobříšské regionální trhy splněno 150 000 během celého roku 2024
14 Tvoříme Dobříš 2024 splněno 500 000 2 projekty

15 Rekonstrukce rozvodů vody a elektřiny  
v Poliklince splněno 2 131 216 rekonstr. vody splněna (mimo akční plán byl vyměněn 

výtah, rekonstr. ordinace PL a nový dispečink v 1. patře)
76 Rekonstrukce ul. Nová probíhá 2 152 980 oprava povrchů v ul. Nová, dokončení 11/2024

Stav ke dni 25. 10. 2024
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Posouváme se vpřed a blížíme se ke konci – Střednědobý plán 
sociálních a návazných služeb ORP Dobříš na období 2025–2027
Ve čtvrtek 3. října jsme se naposledy sešli 
s  pracovními skupinami nad tvorbou střed-
nědobého plánu sociálních a návazných slu-
žeb ORP Dobříš na období 2025–2027 (dále 
jen „plán“). Tohoto setkání se mohla účastnit 
veřejnost zapojená nejen v rámci pracovních 
skupin, ale také starostové okolních obcí. 
Plán, který v rámci města Dobříše, konkrétně 
sociálního odboru společně tvoříme, je klíčo-
vým dokumentem pro zajištění dostupnosti 
a kvality sociálních a dalších služeb v našem 
regionu pro ty, kteří je nejvíce potřebují.
V plánu sledujeme demografická data, po-
znatky z praxe řady odborníků, ale i veřejnos-
ti. Věnujeme se potřebám seniorů a dalších 
skupin lidí, jejichž počet dle demografické 
křivky může narůstat. Soustředíme se také 

na rodiny s dětmi a osoby s různým zdravot-
ním i sociálním znevýhodněním. Mapujeme 
dostupnost a kvalitu sociálních a návazných 
služeb, které mohou pomoci jednotlivým cí-
lovým skupinám. Jedná se například o služby, 
jako jsou domovy pro seniory, azylové domy, 
odlehčovací služby, denní stacionáře, chrá-
něná bydlení, podpora samostatného bydle-
ní, osobní asistence, pečovatelské služby, níz-
koprahové služby pro děti a mládež, sociálně 
aktivizační služby pro rodiny s dětmi, sociální 
rehabilitace, domácí zdravotní péče, terénní 
programy, různé druhy poradenství a mnohé 
další.
Na našem posledním říjnovém setkání jsme 
se detailně věnovali SWOT analýze a stano-
vili cíle a opatření, které povedou k posílení 

efektivity a citlivosti sociálních a návazných 
služeb. Sociální oblast je nesmírně důleži-
tá. Dokáže identifikovat bublající problémy 
a hledat cesty k jejich řešení. Efektivní a pro-
vázaný vývoj sociální oblasti může mít pre-
ventivní účinky a může minimalizovat potře-
bu nákladných opatření.
Komunitní plán, na kterém pracujeme, není 
pouze strategickým dokumentem, ale slouží 
jako nástroj pro zajištění kvalitních sociálních 
služeb pro naše město a okolní obce. Děku-
jeme všem, kteří se podílejí na jeho tvorbě.
 

Jindřiška Romba, místostarostka, 
a Jana Šídová, vedoucí sociálního odboru 

MěÚ Dobříš

Budoucnost cyklodopravy na Dobříši
V průběhu podzimu jste si mohli všimnout nových nakreslených čar 
na dobříšských ulicích a chodnících. Na facebooku prakticky každá 
nová svislá či vodorovná značka vzbudí komentáře pozorných obyvatel 
našeho města. Dovolte mi zde vysvětlit, jaký je vlastně celkový záměr 
těchto „drobných“ změn.

Podobně jako jiná moderní města v republice 
či Evropě se snažíme dopravu přizpůsobovat 
potřebám obyvatel a moderním trendům. 
Všichni, nebo alespoň většina z nás, chceme 
žít v městě plném zeleně, v městě, kde se lze 
dobře pohybovat jak autem, tak veřejnou 
dopravou, tak i pešky, na kole či koloběžce. 
Všechny způsoby dopravy mají své opodstat-
nění a nejvhodnější je kombinovat je podle 
potřeby. Někdy se více hodí vyrazit autem, ně-
kdy třeba na kole a někdy autobusem. V dob-
rém městě je vhodná dopravní infrastruktura 
pro všechny. Pro auta stavíme a opravujeme 
každý rok ulice, letos se dočká velké opravy 
i parkoviště na Větrníku. Pro chodce podobně 
každý rok upravujeme chodníky, letos třeba 
v Hostomické, Rukavičkářské či U Pivovaru. 
Dlouhodobě však ve městě máme málo vhod-
né podmínky pro pohyb na kolech a koloběž-
kách. Přitom cyklodoprava je pro město naší 

velikosti vhodným doplňkem ostatních do-
pravních možností. Hlavní stavbou letošního 
roku v této oblasti je přístřešek pro 120  kol 
v blízkosti školního areálu. Na umístění i veli-
kosti se shodli ředitelé obou základních škol 
i gymnázia již před dvěma roky. Potřeba bez-
pečného místa na odložení kol vzešla i z anke-
ty mezi více jak 300 školáky a studenty, která 
proběhla loni. Přístřešek by měl být dokon-
čen do konce roku. Policií je již odsouhlasena 
úprava provozu na chodníku v ulici Školní, kde 
bude v dohledné době legalizován pohyb i na 
kolech. V místě, kde je chodník široky, se již 
dnes pohybují často společně chodci i cyklis-
té, nyní to bude oficiálně povolený a vyznače-
ný režim. 
Před rokem jsme při veřejné debatě na téma 
doprava představili plánované trasy, kudy 
by mohly do školy co nejbezpečněji jezdit 
děti na kolech z Větrníku. Na cestě je něko-

lik úzkých míst, jedním z nich je hráz rybníku 
Papež. S dopravními specialisty i veřejností 
jsme diskutovali, kudy cyklisty vést. Z důvo-
du bezpečnosti jsme se rozhodli vést cestu 
v této části po chodníku, kde se společně bu-
dou pohybovat cyklisté i chodci. Takto to vy-
projektoval dopravní inženýr a schválila Po-
licie ČR. Značení tak navazuje u pivovaru na 
jízdní pruhy pro cyklisty v ulici Rukavičkářská. 
Přitom v místech, kde se cyklisté pohybují po 
silnici po vyznačeném pruhu, nemají žádnou 
absolutní přednost před auty, podobně jako 
nemají v tomto místě absolutní přednost 
auta před cyklisty. Stále je to o vzájemném 
respektu. Auta a cyklisté zde musí dodržovat 
pravidla silničního provozu platná pro jízdu 
v pruzích. 
Značení bude v dalších letech pokračovat 
v ulici Příkopy a 28. října tak, aby po dokončení 
byla vyznačena celá cesta pro cesty do škol na 
kolech. Míst, která chceme upravit pro snazší 
pohyb cyklistů, je v našem městě více. Podle 
zkušeností z jiných měst s rozvojem infrastruk-
tury pro cyklisty postupně přibývá i těch, kdo 
vyrazí na kolech. Budeme je tedy více potká-
vat. Buďme k sobě prosím ohleduplní.

Pavel Svoboda, starosta

Kudy na kole do školy z Větrníku
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Krajské volby ve znamení Dobříšáků – výsledek
Hned tři dobříšští zastupitelé se stali i členy 
Zastupitelstva Středočeského kraje! Jen ně-
kolik set z tří set padesáti tisíc hlasů rozhod-
lo o tom, že bylo možné obejít vítěze voleb 
hnutí ANO s lídrem, dobříšským zastupi-
telem Tomášem Helebrantem, které v kraji 
volilo přes 33 % voličů. A na Dobříši ještě 
o 3 % více! Zisk 25 mandátů ANO v 65člen-
ném zastupitelstvu byl nečekaný. Stejně tak 
jako neúspěch členů ODS, kterých se dostalo 
do zastupitelstva jen 9. Mezi nimi proklouz-
nul i místostarosta Tomáš Vokurka, k čemuž 
mu blahopřejeme, a věříme, že bude na kraji  
„kopat“ také za Dobříš, ne jako v minulém 
volebním období. Úspěšná byla i místosta-
rostka Jindřiška Romba za hnutí STAN, které 
rovněž blahopřejeme ke zvolení. 
ANO po volbách usilovalo hlavně o vznik 
stabilní většiny ve vedení kraje. Stabilita 
a  funkčnost, ne funkce, to je, o co nám jde. 
Proto jsme byli ochotní jednat i o pozici pro 
pana Skopečka ze SPOLU. Pro něj by to neby-

lo nic nového. Je členem koalice s ANO v Ho-
řovicích a společně sedí v radě a společně 
posunují město dopředu. Hořovice sice mají 
o dva tisíce obyvatel méně než Dobříš, ale ve 
vedení města se jim střídají vizionáři. A výsle-
dek: dnes mají sportovní halu (u nás plánuje 
radnice další tělocvičnu), dva plavecké bazé-
ny (když jsme přišli před 6 lety s projektem 
bazénu pro školy, „odpovědní hospodáři“ na 
radnici se nám jen vysmívali, takže dobříšské 
a okolní školy dnes dojíždějí kam? No do Ho-
řovic nebo do chátrajícího bazénu v  Příbra-
mi). Mají aquapark (u nás máme převlékárny 
u Papeže), krytý zimní stadion (u nás se „ušet-
řilo“ na betonových patkách, aby se budoucí 
zastřešení co nejvíce prodražilo), společen-
ský dům (u nás „knihovna“ za 140  milionů, 
kterou svět neviděl, ale peníze na ni se po-
malu utrácejí), nemocnici, saunu atd. V Hořo-
vicích vůbec nevadí, že v radě společně sedí 
místní patrioti, člen ANO, vysoce postavený 
ODSák a bývalý poslanec za KSČM. Jde jim 

jen o město. Proto nás mrzí, že se pan Sko-
peček, pod tlakem vedení ODS a STAN, zalekl 
a nepřistoupil na spolupráci. ANO ale bude 
silná opozice, která bude hájit nejen zájmy 
svých voličů, ale všech Středočechů.
Na závěr velmi děkujeme všem 880 voličům, 
kteří přišli k volbám a dali svůj hlas hnutí 
ANO. Přivítáme, když se aspoň někteří z nich 
či další ozvou a přijdou si popovídat na ně-
které naše setkání. Máte možnost zapojit se 
do dění na Dobříši, říci, co se vám líbí, co vás 
štve, co by se mělo změnit. Komunální volby 
jsou sice daleko, ale už teď si musíme ujasňo-
vat, s jakými vizemi do nich půjdeme, a hle-
dat ty, kteří se nebojí ideologického nálep-
kování a chtějí pro naše město něco udělat. 
Oslovte některého z našich zastupitelů nebo 
nám napište na mo.dobris@anobudelip.cz 
a přijďte si někdy popovídat.

Tomáš Helebrant, Markéta Čermáková,  
Jan Procházka, Martin Čermák, Eva Burešová  

a Jiří Bláha, zastupitelé za ANO 2011

Městský úřad Dobříš prodlužuje termín 
pro podávání přihlášek do výběrového 
řízení na referenta stavebního úřadu

Městský úřad Dobříš oznamuje prodloužení termínu pro podávání 
přihlášek do výběrového řízení na pozici referenta/referentky 
stavebního úřadu. Lhůta pro podání přihlášek byla prodloužena 
do 11. listopadu 2024 do 13.00 hod. 

Pozice referenta stavebního úřadu nabízí 
stabilní zaměstnání na dobu neurčitou, 
přičemž platové ohodnocení se odvíjí od 
dosaženého vzdělání, praxe a odborných 
zkoušek. 
Základní platová třída se pohybuje mezi 
úrovněmi 9 až 11, což v praxi znamená mzdu 
v rozmezí 21 710 Kč až 37 170 Kč měsíčně. 
K těmto částkám je navíc možné přičíst osob-
ní ohodnocení až do výše 40 % platové třídy 
po úspěšném ukončení zkušební doby. Ná-
stup na pozici je možný od 1. prosince 2024 
nebo dle dohody.

Výběrové řízení je otevřené pro občany 
České republiky nebo cizí státní občany s tr-
valým pobytem v ČR, kteří splňují zákonné 
požadavky na bezúhonnost a plnou svépráv-
nost. Uchazeči musí také prokázat kvalifikaci 
v oborech architektura, stavebnictví, právo 
nebo mít příslušnou odbornou praxi. Důle-
žitými předpoklady jsou orientace v českých 
stavebních předpisech, schopnost samostat-
ného rozhodování i práce v týmu, a ochota 
dále se vzdělávat. Významnou výhodou je 
také zkouška zvláštní odborné způsobilosti 
a praxe ve státní správě či samosprávě.

Podmínkou pro zařazení do výběrového říze-
ní je doručení kompletní přihlášky s požado-
vanými dokumenty nejpozději do 11. listopa-
du 2024 do 13.00. Přihlášku lze podat poštou 
na adresu Městského úřadu Dobříš nebo 
elektronicky prostřednictvím e-podatelny. 
Vybraní uchazeči budou následně pozváni 
k ústnímu pohovoru.
Pro více informací o výběrovém řízení je 
k  dispozici Ing. Alena Harmanová, vedoucí 
odboru výstavby a životního prostředí, na  
e-mailu: harmanova@mestodobris.cz nebo 
na telefonním čísle 318 533 380.

Zpracovala DH

Tvoříme Dobříš 
2024
Vítězný projekt Poesiomat (navrhova-
telka Daniela Vondráčková) participa-
tivního rozpočtu Tvoříme Dobříš 2024 
je již zrealizován a v pondělí 14. října byl 
představen v jedlovém hájku veřejnosti, 
kde je také umístěn.
Druhým projektem k realizaci je Dobříšo-
va stezka (navrhovatelka Renata Neuma-
nnová), která povede z ulice Anenská až 
k rybníčku na Bzdince a směrem k městu. 
Tento projekt je nyní v realizaci. Na ná-
vštěvníky, zejména pak na děti, bude 
čekat 7 naučných tabulí zaměřených na 
rostliny, zvířata a ptactvo.
„Jsem rád, že se nám podařilo v průběhu 
léta uspořádat setkání, kde jsme společně 
s pozvanou veřejností složenou z občanů, 
muzikantů, historiků, zástupců knihovny 
i  spolků dali dohromady tipy pro jednot-
livá tlačítka Poeziomatu tak, aby obsa-
hoval poměrně velké spektrum, které 
může zaujmout nejen Dobříšáky, ale také 
návštěvníky našeho města. Nápadů bylo 
tolik, že nevylučujeme ve spolupráci s rea-
lizátory po nějakém čase aktualizaci části 
zvukových stop,“ říká zastupitel a koordi-
nátor Tvoříme Dobříš Miroslav Sochor

Za město Dobříš Mirek Sochor 
a Šárka Krůtová, 

koordinátoři projektu Tvoříme Dobříš

NÁZORY OPOZICE A VEŘEJNOSTI
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Slavnostní otevření největší výstavy fotografií stromů
V pondělí 14. října 2024 proběhlo v 15 hodin slavnostní otevření  
hned dvou výstav fotografií oslavujících krásu přírody a zachycujících 
energii a lásku, kterou pro nás lidi znamenají stromy. 

Propojením dvou výstav, které se konají na 
náměstí Komenského a v budově městského 
úřadu (odbor výstavby a životního prostředí), 
se Dobříš stala místem, kde si můžete pro-
hlédnout a potěšit se snímky téměř 70  vý-
znamných, památných a nejmohutnějších 
stromů v České republice. Na náměstí Ko-

menského jsou vystaveny fotografie nej-
mohutnějších stromů ČR, jejichž autorem je 
Pavel Hössl, a malby stromů, jejichž autorem 
je Jaroslav Turek. V budově městského úřadu 
jsou pak k vidění krásné fotografie a příběhy 
finalistů ankety Strom roku. Dobříš se tak na 
celý měsíc proměnila v město, které vystavu-

je největší počet unikátních fotografií stro-
mů, a podle dostupných informací se jedná 
o největší expozici na toto téma vůbec.
Krásným momentem události byl projev spi-
sovatelky paní Marie Hruškové, která podě-
kovala spoluorganizátorům výstav, přítom-
ným zastupitelům města Dobříš, a hlavně 
paní Aleně Harmanové, že si vyčlenili tolik 
příjemné energie pro akci, která je věnová-
na stromům. „Těší mě, že jsou lidé, kterým je 
možné předávat následnictví v péči o téma, 
které mě celoživotně baví a zajímá, příběhy 
stromů a jejich energie. Proto jsem se rozhod-
la, že výstavu nejmohutnějších stromů České 
republiky věnuji právě městu Dobříš,“ pře-
kvapila přítomné spisovatelka a folkloristka 
paní Marie. Přítomný starosta města, pan 
Pavel Svoboda, neskrýval upřímnou radost 
z tak milého gesta.
Výstavy pořádané pod záštitou města Dobříš 
probíhají od 14. října do 10. listopadu 2024. 
Kromě výstav se můžete těšit také na další akce 
spojené s oslavou Měsíce stromů, včetně bese-
dy o památných stromech v městské knihovně 
a příběhů památných stromů v  regionálním 
zpravodajském portálu NAŠE Dobříšsko.

 Milada Svobodová
Foto: Denisa Havlíčková

Dobříšské básně, písně a pohádky. Herec Miloň Čepelka 
odhalil na Dobříši nový Poesiomat

Připomíná výdech z lodi nebo periskop ponorky. Má kliku a po zatočení 
zpívá a vypráví o místě, kde stojí. Nedaleko dobříšského zámku v prostoru 
jedlového hájku vyrostl v pondělí 14. října takzvaný Poesiomat. 

Poetické mluvítko nabídne posluchačům 
díla dobříšských rodáků a pohádky či 
písně spojené s Dobříší. Instalace Poesio-
matu vzešla z participativního rozpočtu 
Tvoříme Dobříš 2024 na základě návrhu 
Daniely Vondráčkové. Poetické mluvítko 
odhalil starosta Dobříše Pavel Svoboda, 
autor projektu Ondřej Kobza a herec Diva-
dla Járy Cimrmana Miloň Čepelka.
Poesiomaty umisťuje od roku 2015 do ulic 
českých i zahraničních měst spolek Piána na 
ulici zakladatele Ondřeje Kobzy. „Původně 
šlo především o jukeboxy na básně, dnes nám 

jde hlavně o zachycení genia loci. O historic-
kou, kulturní a symbolickou paměť místa,“ vy-
světlil autor projektu Ondřej Kobza.
Dramaturgie Poesiomatu na Dobříši tak na-
bídne pestrou paletu příspěvků od básní 
a  písní přes místní pověsti až po povídání 
o zdejším ptactvu.
 
Básně a písně od dobříšských dětí, 
povídání o místním ptactvu

Posluchači Poesiomatu na Dobříši se tak nyní 
mohou těšit například na písňové texty Josefa 

Kainara z dob jeho pobytu na dobříšském 
zámku, vyprávění a pohádky Václava Čtvrtka, 
vzpomínky významné klavíristky a cembalist-
ky Zuzany Růžičkové, ale také méně či více 
známé dobříšské písně, básně, říkanky a po-
věsti. „Zajímavostí je rozhodně také povídání 
o místním ptactvu, které pro Poesiomat připra-
vil Přírodovědný spolek Dobříš,“ dodává Kobza.
Na realizaci nahrávek se podílely děti ze ZUŠ 
Dobříš a svůj hlas Poesiomatu propůjčili také 
herci z Podbrdského národního divadla či 
Miloň Čepelka z Divadla Járy Cimrmana, kte-
rý na Dobříšsku strávil několik let jako učitel.
Dobříš se instalací Poesiomatu zařadí po bok 
více než šedesátky českých a zahraničních měst. 
Poetická mluvítka oslovují kolemjdoucí napří-
klad v Paříži, Dublinu či americkém Buffalu.

Martin Šeda, produkční ze spolku 
Piana na ulici a Poesiomat

Foto: Šárka Krůtová
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Sváteční 28. říjen ve znamení piety, ale i pochodu na Čtyřmezí 
Město Dobříš pořádá již tradičně na státní svátek 28. října, kdy si připomínáme Den vzniku samostatného 
československého státu, pietní akt a pochod na Čtyřmezí. 

Vedení města v dopoledních hodinách polo-
žilo k pomníku Matky s dítětem na náměstí 
Komenského květinovou vazbu a poté vyšla 
skupina s vlajkonošem – radním Mirosla-
vem Sochorem – na trasu vzdálenou 9,5 km. 
V 10.00 odstartovali běžci od radnice se sta-
rostou Pavlem Svobodou a v 10.45 se odchá-
zelo z parkoviště Na Hradci s místostarostou  
Tomášem Vokurkou. V pravé poledne se na 
Čtyřmezí setkaly průvody obcí Bukové u Pří-
bramě, Hostomic, Dobříše a Rosovic, vedené 
právě představiteli jednotlivých obcí. Staros-
tové pronesli uvítací projevy, zpívala se státní 
hymna, rozdávaly se pamětní listy, fotilo se. 
Dokonce letos bylo i krátké divadelní vystou-
pení. 
Na přípravě občerstvení, které bylo pod 
taktovkou města Hostomice, si dali Hosto-
mičtí opravdu záležet. Ke skvělé atmosféře 

přispěla i tříčlenná folková kapela NAOPAK. 
Účastníci si odnášeli ze Čtyřmezí nejen dobrý 
pocit, že zdolali trasy ze svých obcí a zpět, ale 
i třeba pamětní list s razítkem. Tak zase 28. říj-
na 2025 na viděnou na Čtyřmezí.

Za město Dobříš Šárka Krůtová,  
koordinátorka projektu Dobříš – Zdravé město 

a místní Agenda 21
Foto: Denisa Havlíčková

Akce se uskutečnila v rámci projektu 
Dobříš – Zdravé město a místní Agenda 21, 

kampaně Dny zdraví NSZM a 10 00 kroků.

Modernizace dobříšské polikliniky: Rekonstrukce  
za plného provozu s cílem zlepšit péči a komfort pacientů
Vážení návštěvníci dobříšské polikliniky,
rádi bychom vás informovali o důležitých no-
vinkách, které právě probíhají na dobříšské 
poliklinice. V polovině září jsme zahájili dlou-
ho očekávanou rekonstrukci, která bude pro-
bíhat za plného provozu. Cílem je zlepšit pro-
středí a zajistit ještě lepší služby pro všechny 
pacienty i zdravotnický personál.
V první fázi rekonstrukce se zaměřujeme na 
úpravy v přízemí. Plánujeme zde vybudovat 
zcela nové zázemí pro dispečink a řidiče sa-
nitek. Dalším důležitým krokem je komplet-
ní rekonstrukce ordinace praktické lékařky 
MUDr. Ludmily Sladovníkové. Tato moderni-
zace zahrnuje instalaci nových rozvodů elek-
třiny a datových sítí, stejně jako pokládku 
nových podlah a podhledů. Ordinace bude 
nově vybavena moderním nábytkem a elek-
tronickými přístroji. Věříme, že tyto úpravy 
přispějí k vytvoření pohodlnějšího a funkční-
ho prostředí pro pacienty i personál. Očeká-
váme, že tato část rekonstrukce bude dokon-
čena do konce roku.
Některé úpravy v budově jsme již úspěšně 
dokončili. Na rentgenovém pracovišti jsme 
vyměnili vstupní dveře. Možná to zní jedno-
duše, ale jednalo se o náročný proces – dve-
ře totiž nejsou obyčejné. Kvůli ochraně proti 
rentgenovému záření jsou vyplněny olovem 
a váží téměř 200 kilogramů. Museli jsme pro-
to zesílit zdivo, přidat ocelovou konstrukci 
a  vše nechat posoudit statikem. Navzdory 
těmto výzvám se vše podařilo na výbornou.
Dále jsme rentgenové pracoviště připojili do 
sdílené sítě mDEX, což umožňuje bezpečné 
a rychlé sdílení snímků s více než 160 zdra-
votnickými zařízeními v celé zemi. Pacienti si 
mohou také požádat o svou RTG dokumenta-

ci, kterou obdrží za drobný poplatek 50 Kč – 
vše bezpečně uloženo s přístupem prostřed-
nictvím přihlašovacího kódu a PINu, který 
obdrží od našich radiologických asistentů. 
Dokumentace na CD zůstává nadále.
Na oddělení rehabilitace probíhá rekon-
strukce a kompletně zde přestavujeme jed-
nu místnost. Odstraňujeme starou dlažbu, 
vyrovnáváme podlahu a provádíme nové 
rozvody vody, elektřiny a datové sítě. Vznik-
ne zde cvičebna pro fyzioterapeuty, která 
pomůže rozšířit poskytované rehabilitační 
služby.
Kromě stavebních úprav jsme pro oddělení 
rehabilitace zakoupili nový přístroj na elekt-
roléčbu s vakuovou jednotkou. Tento multi-
funkční přístroj umožňuje kombinovanou te-
rapii a zahrnuje ultrazvuk, laserovou sprchu 
a  další technologie, které pomohou pacien-
tům s různými druhy léčebných procedur.
Do budoucna plánujeme pokračovat v ob-
nově našeho vybavení. Chystáme se zakou-
pit nový ultrazvukový přístroj pro oddělení 
sonografie, který zefektivní diagnostiku 
a  zvýší komfort pacientů. Dalším krokem je 
modernizace našeho vozového parku; v plá-

nu je pořízení zcela nové převozové sanitky. 
Neustále se snažíme vylepšovat prostředí pro 
pacienty i zdravotnický personál a moderni-
zovat naše zařízení. Je však důležité si uvědo-
mit, že všechny tyto investice vyžadují znač-
né finanční prostředky. Ceny zdravotnického 
vybavení bývají mnohonásobně vyšší, proto-
že je nutné splnit přísné normy a certifikace.
Ve spolupráci s městem Dobříš, které je vlast-
níkem budovy polikliniky, plánujeme další 
investice do její modernizace. Ráda bych vy-
jádřila vděčnost a velké poděkování vedení 
města, zejména starostovi Ing. Pavlovi Svo-
bodovi a místostarostovi Mgr. Tomášovi Vo-
kurkovi, za ochotu naslouchat našim potře-
bám a za společné hledání schůdných řešení, 
která vyhovují oběma stranám. Spolupráce 
s městem je pro nás nesmírně cenná a klíčo-
vá pro budoucí rozvoj polikliniky
Chápeme, že stavební práce mohou být pro 
pacienty i personál dočasně nepříjemné, 
a proto bychom se chtěli předem omluvit za 
jakékoli komplikace. Veškeré hlučné činnosti 
plánujeme provádět mimo ordinační hodiny, 
abychom minimalizovali dopad na běžný 
provoz. Snažíme se, aby rekonstrukce co nej-
méně zasahovaly do provozu. Někdy to ale 
bez omezení nelze.
Doporučujeme návštěvníkům sledovat naše 
informační tabule v poliklinice a pravidelně 
navštěvovat naše webové stránky www.po-
liklinikadobris.cz, kde zveřejňujeme aktuální 
informace o všech změnách a novinkách.
Děkujeme za vaši trpělivost a pochopení. 

Ing. Veronika Švagrová, 
jednatelka Střediska zdraví

Foto: Denisa Havlíčková
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Den válečných veteránů: Na nás záleží, 
jak žijí naši hrdinové

Přednášky pro veřejnost v rámci 
prevence kriminality

Město Dobříš připravilo ve spolupráci s odborníky sérii  přednášek  
pro veřejnost. Již třetí přednáška se uskuteční 12. listopadu  
v Kulturním domě Dobříš od 18.00 hod. Tématem této přednášky  
jsou nelátkové závislosti a kyberkriminalita.

Máte zájem dozvědět se o problematice takzvaných nelátkových závislostí a kyberkrimina-
lity? Takzvané nelegální chování v prostředí IT neboli počítačová kriminalita, která se odehrává 
v rámci celého kyberprostoru (např. vydírání, dětská pornografie, sabotáž firemního serveru, napa-
dení bankovního účtu a další), bude jedním z témat přednášky. Zaměříme se ale také na nelátko-
vou závislost. A oč jde? Gamblerství, kleptománie, netolismus, hypersexualita, ale i workoholismus.

Proč toto téma přinášíme? Z neuro-
biologického hlediska lze na závis-
lost pohlížet jako na nemoc systému 
odměny v mozku. Závislosti mohou 
přinášet okamžité uspokojení, mají 
ale také velké tendence se opakovat 
a postupně se stávat zvykem, a to 
i přes případné negativní následky.
Znát negativní dopady kyberkri-
minality a nelátkovách závislotí 
na veřejnost a zejména na mladé 
lidi může v mnohém pomoci. Pre-
vencí lze dokázat mnohé.
Přijďte se dozvědět, jak se těmto 
výzvám efektivně postavit, jak se 
s nimi vypořádat, a především jak 
jim předcházet. Těšíme se na vás.
Přednášku povedou odborníci z or-
ganizace Magdalena o. p. s.
Tento projekt je spolufinancován 
z Programu 2024 pro poskytování 
dotací z rozpočtu středočeského 
kraje ze Středočeského Fondu pre-
vence v rámci tematického zadání 
Prevence kriminality.

Eva Přibylová,  
manažerka prevence kriminality,  

a Jindřiška Romba, místostarostka

Pojďte s námi 
swapovat!

Víte, co se skrývá pod názvem „SWAP“? Jedná 
se o výměnný bazar s textilním oblečením, 
hračkami, knihami, věcmi do domácnosti, 
prostě tím vším, co už nechceme dále pou-
žívat, ale někomu jinému by se věc hodila. 
Naopak s nějakou věcí, která by se hodila 
právě vám, můžete z bazárku odejít. Swapo-
vat s námi můžete v neděli 10. listopadu 
v prostorách U Tří statkářů, a to od 10.00 
do 16.00 hod. Připravené bude i drobné 
občerstvení, malování na obličej nebo teto-
vání henou. Výtěžek ze vstupného poputuje 
rodinám pečujícím o dítě s handicapem. Věci, 
které si nikdo neodnese, budou věnovány 
azylovým domům.
Nejlepší odpad je ten, který nevznikne!

Ing. Kateřina Rambousková,
referentka životního prostředí

Pozvánka na mimořádné 
listopadové zasedání 
Zastupitelstva města 
Dobříše
Vážení občané města Dobříše, 
dovolujeme si vás touto cestou pozvat 
na další veřejné jednání zastupitelů 
města, které se uskuteční v pondělí 
4. listopadu 2024 od 17.00 hod. ve spo-
lečenském sále Kulturního domu Dob-
říš. Pravidelná zasedání Zastupitelstva 
města Dobříše můžete sledovat také  
on-line. Záznam je možné pustit si kdy-
koli, i zpětně, po dobu 5 let. 
Aktuální informace k zasedání spolu 
s programem a materiály pro veřejnost 
budou zveřejněny 7 dní před jednáním 
zastupitelů na webových stránkách 
města (www.mestodobris.cz) v aktuali-
tách. 

Zpracovala DH

Vlčí máky opět připomenou odvahu 
válečných hrdinů!
V listopadu si i tento rok připomeneme odvahu a hr-
dinství těch, kteří bojovali za svobodu a demokracii.  
Paměť národa již desátým rokem pořádá veřejnou sbírku 
na podporu válečných veteránů a dalších bojovníků za 
svobodu. Květy vlčího máku, které jsou symbolem úcty 
k těmto hrdinům, budou po celý měsíc dostupné v ob-

chodech, knihovnách nebo kavár-
nách. Od 7. do 11. listopadu je také 
najdete u dobrovolníků v ulicích. 
Koupí květu podpoříte přímou po-
moc veteránům a dalším hrdinům. 
Do samotné sbírky se může zapojit 
každý! Stačí vytvořit sbírkové místo 
nebo se jako dobrovolník zúčastnit 
pouliční sbírky, a to buď samostat-
ně, nebo třeba i s celou svou školou 
či třídou. Pro registraci stačí vyplnit 
formulář na webu https://denvete-
ranu.cz. Děkujeme za vaši podporu.
Město Dobříš zařídilo dvě sbírko-
vá místa, a to Informační středisko 
Dobříš a Městskou knihovnu Dob-
říš. Sbírka probíhá v našem městě 
po celý listopad.

Zpracovala DH

Uzávěrka příspěvků 
do prosincového vydání  

Dobříšských listů  
bude 15. listopadu 2024.

Redakce DL: 
Ing. Denisa Havlíčková

tel.: 731 619 667
e-mail: dobrisskelisty@mestodobris.cz
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Advent, čas na dobročinnost II
Stejně jako loňský rok, i letos budeme mít na první adventní neděli 1. prosince příležitost udělat dobrý skutek. 
Letos můžete podpořit celorepublikovou organizaci Women for Women v rámci tradičního dopoledního 
regionální trhu a také odpoledne od 15 hodin v rámci adventního trhu. 

WOMEN FOR WOMEN, o. p. s., pomáhá od 
roku 2012 dětem a jejich rodičům, kteří se 
nachází ve složité situaci. Svými projekty 
Obědy pro děti, SOS do školky, Bydlení pro 
děti nebo Servis rodiny se zaměřuje na po-
moc těm nejzranitelnějším – dětem, jejichž 
rodiče nemohou hradit stravu ve škole či ve 
školce, potřebují důstojnou střechu nad hla-
vou nebo se potýkají s náročným rozvodem. 
Během kulturního programu je také pláno-
váno několik krátkých živých vstupů, kde 
se o této organizaci a možnostech podpory 

dozvíte více. Stejně tak si můžete rozšířit vaše 
obzory u jejich stánku na náměstí.
Možností, jak přispět, máte několik. K dispo-
zici bude kasička pro váš fi nanční příspěvek. 
Pokud nemáte hotovost, dále bude možné 
darovat libovolnou částku pomocí QR kódu.
Novou příležitostí bude možnost darování 
vratného kelímku. Funguje to jednoduše, 
v průběhu večera si koupíte něco na zahřátí 
ve vratném kelímku se zálohou 50 Kč, tak jak 
jste zvyklí při májových či pivních slavnos-
tech. Místo jeho vrácení v kterémkoliv stánku 

můžete vhodit kelímek do jedné z nádob na 
náměstí. Výtěžek ze shromážděných kelímků 
bude po ukončení akce předán zástupcům 
Women for Women a bude celý použit na 
vybranou pomoc, neboť provozní náklady 
organizace hradí její zakladatelé.
Celý program první adventní neděle vyvr-
cholí rozsvícením vánočního stromu.
Přijďte si užít začátek adventu a přispějte na 
dobrou věc.

Miroslav Sochor

Pozvánka na první adventní neděli v Dobříši
Přijměte pozvání vedení města a přijďte si užít zahájení adventu v Dobříši. Těšit se můžete na adventní regionální 
trh, vánočně vyzdobené město i odpolední slavnostní program s mnoha vystoupeními a tradičním rozsvícením 
vánočního stromu.

Adventní neděli v Dobříši zahájí regionální trh se stovkami produktů
Dobříšský regionální trh přináší do města vždy příjemnou atmosféru, ten adventní navíc ještě kouzlo blížících se Vánoc. Nenechte si ho tedy 
ujít a přijďte v neděli 1. prosince na náměstí Komenského. Právě tady otevřeme program první adventní neděle dopoledními vánočními trhy 
s tradiční dobou od 8.00 do 12.00 hod. V odpoledních hodinách pak na trhy naváží trhy odpolední, které se budou konat od 15.30 hod. Nabízený 
sortiment trhu bude laděn především vánočně. U stánků si budete moci nakoupit čerstvé pečivo, med, koření, perníky, vánoční cukroví, adventní 
dekorace, ale i další originální vánoční dárky a ozdoby ruční výroby. K dobré náladě a sváteční atmosféře pak přispěje živá hudba v podání skvě-
lého Dobříšského pokleslého orchestru lidových nástrojů, jehož muzikanti nám kromě lidových písní zahrají také koledy. V 10.00 hodin proběhne 
navíc předání cen účastníkům celostátní soutěže Deset tisíc kroků.

V rámci adventní neděle si pak můžete udělat příjemnou procházku vánočním městem.
Odpolední adventní setkání v Dobříši nabídne slavnostní program, který bude zahájen už v 15.30 hod. na náměstí Komenského. Návštěv-
níci se mohou těšit na vystoupení dětí z 2. MŠ Dobříš, 4. MŠ Dobříš i 5. MŠ Dobříš. Svým zpěvem nás potěší Teri Štěpánová nebo žáci ZŠ Trnka.
Během akce bude probíhat také dobročinná sbírka na podporu projektu Obědy pro děti. V 17.00 hod. pak bude slavnostně rozsvícen vánoční 
strom města, pod kterým bude umístěn dřevěný betlém, který se letos opět rozroste o nové postavy. Na místě samozřejmě nebude chybět ob-
čerstvení a něco teplého na zahřátí.

Na zahájení adventu v Dobříši vás srdečně zve také místostarostka Jindřiška Romba: „Vánoce a jejich atmosféra má jedinečné kouzlo. Dobříš 
Vánocemi ožívá již třetím rokem první adventní nedělí, obdobně jako v jiných městech a obcích. Příjemná nedělní vánoční atmosféra, ještě nedotčená 
běžným pracovním vytížením, je krásná, a užít si ji můžeme společně na dobříšských trzích doprovázených výstupy dětí, žáků a hudebníků. Mám radost, 
že z jedné vánoční akce se staly hned čtyři velmi milé příležitosti, kdy můžete vánoční atmosféru ještě více prožít. Milá potkávání s vámi v podvečer při 
každé další adventní neděli při doprovodu vánočních písní a rozsvěcení vánoční svíce jsou úžasná. Každým rokem se nás potkává více a společně sdílíme 
kouzelnou atmosféru Vánoc. Děkujeme za podporu této ‚nové’ tradice našeho města.”

Zpracovala DH



11

Š K O LY

Programy Hope4kids na staré škole

Již druhým rokem realizujeme na naší škole certifikované preventivní programy nazvané Etické 
dílny. Tyto dílny zábavnou formou pomáhají budovat charakter dětí a předcházet rizikovému 
chování a absolvují je postupně všechny třídy od 5. ročníku. Jedná se o šestihodinový program, 
který je rozdělený do dvou bloků. Před každým setkáním vypracuje třídní učitel charakteristiku 
své třídy, aby paní lektorka E. Zeisková vstupovala do kolektivu seznámena se situací. Témata 
vybíráme ze široké nabídky 25 programů. V tomto školním roce jsme se zaměřili na rozvoj kritic-
kého myšlení, prevenci rizikového chování na internetu, posílení komunikace, schopnost nést 
zodpovědnost za svá slova a jednání, zvládání konfliktních situací a vlastních emocí.

E. Skalická, foto: K. Sobotková

Projektový den OČBRMU 

V úterý 1. října se na naší škole konal pro-
jektový den věnovaný ochraně člověka 
za běžných rizik a mimořádných událostí  
(OČBRMU). Den byl zahájen cvičným požár-
ním poplachem a ukázkovou evakuací všech 
žáků a zaměstnanců školy. 

V průběhu celého školního vyučování žáci 
postupně navštěvovali jednotlivá stanoviště, 
kde plnili různé úkoly. V rámci jednotlivých 
aktivit se žáci seznamovali nejen s prevencí 
rizik, ale i se správným řešením již nastalých 
krizových situací. Žáci 6. a 7. tříd se tak napří-
klad dozvěděli, jak správně poskytnout první 
pomoc, jak sbalit evakuační zavazadlo, jak se 
ochránit před radiací a chemickými látkami, 
jak se zachovat v případě živelní pohromy 
a jak správně ohlásit mimořádnou událost. 
Žáci 8. tříd pak mimo zásad první pomoci ab-
solvovali také dopravní výchovu. Na jednot-
livých stanovištích působili v roli pomocníků 
žáci 9. ročníku, za což jim patří velké podě-
kování.

P. Vlk, foto: K. Sobotková

První pomoc ve školní 
družině

Umíte poskytnout první pomoc? Tak právě 
tímto tématem nám letos začal školní rok. 

Paní vychovatelka Petra Elčknerová nám 
zprostředkovala úžasné besedy o prv-
ní pomoci s MUDr. Petrou Pelikánovou 
a  MUDr.  Luďkem Pelikánem, které probí-
haly od září do října. Dozvěděli jsme se, jak 
postupovat při uštknutí hadem, bodnutí 
hmyzem, zlomeninách rukou či nohou, kr-
vácení, při úderu bleskem nebo nepřipou-
tání v autě.
Velice děkujeme za poutavé vyprávění. Teď 
už víme, že první pomoc bychom uměly po-
skytnout i my děti.

P. Lojínová

Hodina pohybu navíc pro naše prvňáčky

Od začátku tohoto školního roku realizujeme 
nový pilotní projekt, který tento rok zahájily 
naše první třídy. Jde o zajímavý a zábavný 
způsob, jakým posouváme hranice tradiční-
ho vzdělávání a spojujeme pohyb s učením. 
Díky této inovaci mají děti možnost každý tý-
den zažít nejen více pohybu, ale také vnímat 
vyučovací předměty zcela novým způsobem.

Představte si hodinu, kdy místo klasického 
sezení v lavicích děti vyrážejí do tělocvičny 
nebo venkovních prostor a učí se prostřed-
nictvím pohybových her. Každý týden je jed-
na hodina věnována pohybovým aktivitám, 
které jsou tematicky propojeny s některým 
z předmětů, jako je čeština, matematika či 
hudební výchova. Děti se tak nejen hýbou, 

soutěží a baví se, ale zároveň si osvojují nové 
znalosti a dovednosti. Celkový počet hodin 
tělocviku se tím zvyšuje na tři týdně. Děti se 
pohybují, soutěží a učí zároveň. Díky této ini-
ciativě se děti učí spolupracovat, zlepšují své 
komunikační dovednosti a zároveň si posilují 
sebevědomí.

Petr Hlinka

Zapojení do projektu 
inMotion pro 4. a 5. ročníky

Projekt InMotion je zaměřený na propojení 
virtuálního světa s pohybovými aktivitami 
dětí. Za pomoci mobilní aplikace děti sbíra-
jí body, které využívají ke stavbě vesmírné 
rakety. V letošním roce byl zapojen do širší 
osvětové kampaně pohybu „Aktivní září“ 
a probíhal na základních školách napříč ČR 
od 23. září do 13. října 2024. Naše škola se 
zúčastnila, a především získala celkové 
1.  místo mezi všemi zúčastněnými ško-
lami. Všem zapojeným děkujeme za jejich 
skvělý přístup a nadšení, které během hry 
projevili. 

Petr Hlinka

Základní škola Dobříš, Komenského nám. 35
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Podzimní zprávy z 2. ZŠ Dobříš

První měsíc nového školního roku máme 
úspěšně za sebou. Pro naše prvňáčky byl 
plný nových zážitků, objevování a adaptace 
na školní prostředí. Děti poznaly nejen své 
paní učitelky, ale také si ve svých třídách na-
šly nové kamarády mezi spolužáky.
V průběhu září se prvňáčci seznamovali se 
školním rozvrhem, pomůckami a sešity, které 

potřebují do výuky. Hráli seznamovací hry, aby 
se navzájem lépe poznali. Také se vydali na ce-
lodenní vycházku do přírody v okolí Dobříše.
Naši prvňáčci jsou velmi zvídaví a ochotní se 
učit. Věříme, že jim jejich nadšení vydrží co 
nejdéle.

Text a foto: Mgr. Jiřina Zorková, 
Mgr. Lucie Víchová

Náš výlet do Prahy

Naše třída 5.B z 2. ZŠ Dobříš se vypravila 1. říj-
na společně s třídou 5.A na výlet do Prahy. 
Naším cílem byl Petřín a Pražský hrad.
Ráno v osm hodin jsme před školou nastou-
pili do objednaného autobusu, který nás 
odvezl pod Petřín ke Strahovskému klášteru. 
Odtud jsme šli vzhůru na Petřín. Po krátké 
svačině jsme nejprve vystoupali 299 schodů 
na Petřínskou rozhlednu. Z rozhledny bylo 
vidět skoro na celou Prahu, bylo nádherné 
podzimní počasí. Hned potom jsme navštívili 
také petřínské zrcadlové bludiště. V bludišti 
to byla moc velká zábava.
Po schodech přes Petřínské sady jsme se 
dostali na Hradčanské náměstí, kde jsme si 
chvilku počkali na slavnostní střídání hradní 
stráže, které probíhá každý den ve 12 hodin. 

Hned potom jsme navštívili Chrám sv. Víta. 
Byl nádherný, moc krásně zdobený a pěkně 
detailovaný. Pak jsme se přemístili do Zlaté 
uličky a nahlédli jsme do malých domků, kde 
byly krámky různých řemeslníků.
Po Nových zámeckých schodech jsme sešli 
ke stanici Malostranská, kde jsme si v parku 
trochu odpočinuli. Tramvají jsme pak pokra-
čovali na Malostranské náměstí. Všichni už 
se těšili na návštěvu restaurace McDonald‘s 
v Mostecké ulici u Karlova mostu.
Závěr našeho výletu byl na náměstí Kinských 
u Švandova divadla, kde na nás čekal opět 
náš autobus, který nás odvezl zpět na Dobříš.
Tento výlet jsme si moc užili. Byl to pro nás 
skvělý nový zážitek

Nina Griz, třída 5.B

Výlet na Svatou Horu

Přišli jsme ráno do školy a v osm hodin jsme 
vyrazili na autobus, který nás dovezl do Pří-
brami. Když jsme přišli na Svatou Horu, šli 
jsme ke starému dubu a něco jsme si o něm 
řekli. Potom jsme si šli sednout na lavičku 
a nasvačili jsme se. Dále proběhla prohlídka. 
Tam jsme se dozvěděli něco o Svaté Hoře. 
Vydali jsme se do baziliky a potom jsme šli 
na dlouhé schody. Došli jsme do Pražské uli-
ce a tam jsme si mohli nakoupit. Výlet se mi 
moc líbil.

Daniel Vácha, žák třídy 5.C

www.2zsdobris.cz
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Základní škola Dobříš, Lidická 384
Veletrh středních škol

Naše nejstarší žáky čeká v letošním školním 
roce důležité rozhodnutí – jaké další studium 
zvolit po absolvování základní školy? Pomoc-
níkem ve výběru jim byl 18. září veletrh střed-
ních škol, který se konal v estrádním sále pří-
bramského kulturního domu. Tento veletrh 
byl skvělým zdrojem informací o středních 
školách v regionu. Zástupci škol a také stu-
denti poskytovali žákům nejen základní úda-
je o školách, ale také novinky o nabízených 
oborech a možnostech uplatnění absolventů 
na trhu práce. Naše žáky zaujaly zejména 3D 
tiskárny, práce kovářů a možnost vyzkoušet si 
práci lesníka a správně zamířit na jelena pro-
střednictvím herní konzole.

Mgr. Libuše Kabylová, DiS.

Projektový den: Ochrana člověka za mimořádných událostí

V životě člověka mohou nastat neočekáváné mimořádné události, jako jsou živelní pohromy, 
havárie s únikem nebezpečných látek do životního prostředí a jiné, které mohou ohrozit ži-
voty, zdraví lidí a napáchat veliké materiální škody. Naše škola vnímá toto téma jako velice 
důležité, a proto se snažíme každoročně v rámci projektu „Ochrana člověka za mimořádných 
událostí“ naše žáky v této oblasti erudovat, a to hlavně na základě modelových situací a ná-
zorných ukázek.

V tomto školním roce proběhl projekt ve čtvr-
tek 26. září za spolupráce strážníků z Městské 
policie Dobříš a hasičů města Dobříš, kterým 
patří veliké díky! Program dne byl opravdu 
pestrý – cvičná evakuace školy, návštěva Ha-
sičské záchranné stanice v Dobříši, přednáš-
ka a názorné ukázky od strážníků z Městské 
police Dobříš. Aktivně se zapojili i pedago-
gové z II. stupně, kteří pro žáky vytvořili čtyři 
stanoviště podle tematického zaměření. Žáci 
si mohli sami zvolit dle svých preferencí, kte-
rá stanoviště navštíví. Na výběr měli útoky, 
první pomoc, evakuace a havárie.

Mgr. Zuzana Matějů

Snídaňové kluby

Přesto že snídaně je základ dne, mnoho dětí 
ráno z různých důvodů nesnídá. To se často 
promítá do kvality výuky, momentální nálady 
a emočního rozpoložení dětí. Soustředění na 
výuku bývá negativně ovlivněno a pozornost 
výrazně klesá.
Položili jsme si otázku, jak dětem pomoci, 
aby start do náročného školního dne byl co 
nejlehčí.
Snídaňové kluby nejsou v ČR zatím moc zná-
mé, jsou však ideálním řešením pro školy 
s  větším počtem žáků se sociálním znevý-
hodněním. Inspirace přišla ze zahraničí, kde 
s tímto projektem mají již bohaté zkušenosti. 
My jsme oslovili místní organizaci MAS Brdy–
Vltava, která může pomoct čerpat skze Po-
travinovou banku Central. I místní obchůdek 
Bakulenky ochotně přispívá potravinami.
I když nemůžeme zajistit snídaně každý den, 
můžeme se aspoň pokusit ukázat dětem, že 
kvalitní strava může ovlivnit jejich náladu 
a spokojenost, a doufáme, že dětem některé 
potraviny zachutnají a příště si je v obchodě 
koupí třeba místo brambůrek či jiných pre-
fabrikovaných nebo nekvalitních, kaloricky 
prázdných potravin.

Mgr. Helena Veselá

Výtvarná výzva (soutěž) pro děti základních škol  
„Když kniha mluví…“ 
Vážení pedagogové, milé děti, srdeč-
ně vás zveme k účasti na prvním roč-
níku výtvarné soutěže 
Když kniha mluví…! 
Soutěž a následná 
výstava je určena pro 
děti 1.–9. ročníků zá-
kladních škol z Dob-
říše a okolí, s cílem 
zaměřit pozornost na 
médium knihy a inspirovat 
děti ke čtení. 
Co se stane, když k nám 
kniha začne promlouvat? 

Uslyšíme hlasy hrdinů, uvidíme gej-
zír slov a barev, nebo se z knihy 

vynoří barevné obrázky jako 
ve filmu? To vše je součástí vý-

zvy, úkolem pro naši předsta-
vivost. Inspirovat pro výtvarné 

tvoření nás může oblíbená kniha, 
komiks, literární postava nebo 
jen osamocená knížečka, kterou 

jsme zahlédli ležet v knihovně. 
Fantazii se meze nekladou – kresba, 

malba, grafika, kombinovaná technika, 
koláž, fotografie, výtvarné objekty, volba 
techniky je čistě na dětech. 

A vítězná díla rozhodně nebudou ležet 
zaprášená někde v šuplíku! Z došlých prací 
vybere odborná porota ty nejlepší, které bu-
dou odměněny krásnými cenami! Výtvarná 
soutěž bude zakončena slavnostní vernisá-
ží, kde v doprovodném programu společně 
oslavíme čtení, vyprávění a knížky. Uzávěrka 
soutěže je 14. února 2025 a slavnostní vyhlá-
šení proběhne v měsíci březnu. 
Na webových stránkách www.knihahrou.cz 
se zájemci dozvědí další podrobnosti a pod-
mínky soutěže.

Za organizační tým Zuzana Morkes
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ZŠ Trnka: Trnkové putování za sv. Václavem
Každým rokem se v ZŠ Trnka odehrává řada 
projektových dní. Některé pro žáky připravují 
pedagogové, jiné žáci konkrétního ročníku 
pro ostatní spolužáky. Tak tomu bylo i v letoš-
ním projektu “Svatý Václav”, kterým se každo-
ročně snažíme připomenout, proč slavíme 
28. září jako státní svátek. 
Letošní páťáci připravili, s podporou třídních 
učitelek, tento projektový den pro všechny 
spolužáky 1. stupně trochu netradičně. V du-
chu tradice poutí ke svatým místům naplá-
novali tento den jako putování z Malé Svaté 
Hory ke kostelu svatého Václava v Mníšku 
pod Brdy. Během příprav ve škole se nejdří-
ve snažili o našem patronovi zjistit co nejvíce 
informací. Vymysleli šest zastavení připomí-
najících některou událost z Václavova života. 
Mladší spolužáky rozdělili do menších skupin 
a celou naplánovanou trasou je následně 
i provedli. Vše sledovali pozorovatelé z řad 
dospělých pedagogů. V pátek 27. září jsme 
si všichni naplno užili prosluněný podzimní 
den v přírodě. 
Mladší děti se dozvěděly, co dobrého svatý 
Václav uměl nebo vykonal, mohly si některé 
dovednosti i samy vyzkoušet. Vědí nyní, jak 
odpovědět na otázky: Proč je dobré umět číst 

a být vzdělaný? Jak připravit dřevo na oheň? 
Jak se váže snop obilí? nebo Jak se ručním li-
sem vyrobí mošt? Páťáci si poprvé vyzkoušeli 
roli průvodců. Už vědí, kolik úsilí stojí vymys-
let a připravit vhodné aktivity, vést skupinu, 
motivovat každého jejího člena během cesty 
a dovést svou skupinu v pořádku až do cíle. 
Za svou práci i snahu byli všichni páťáci od-

měněni. Dostali krásná ocenění i některá do-
poručení v podobě vzkazů od mladších spo-
lužáků i od všech zúčastněných dospělých. 
Rádi bychom poděkovali faře v Mníšku pod 
Brdy za poskytnutí zázemí na moštování 
a  kolegyni Zuzaně Bartákové za velké nasa-
zení a podporu při přípravě celé akce. 

Mgr. Marcela Lorencová

Š K O LY

Jak jedno setkání může změnit pohled 
na svobodu a naši minulost
Dokumentární projekce a beseda se skuteč-
ným pamětníkem přenese studenty dobříš-
ského gymnázia o 35 let zpět do doby, kdy 
odvaha lidí vedla k proměně celé společnosti. 
Letošní 20. ročník Měsíce Příběhů bezpráví 
organizace Člověk v tísni připomíná 35. vý-
ročí sametové revoluce.
Díky účasti v tomto programu se na našem 
gymnáziu v listopadu uskuteční projekce 
dokumentárního filmu a následná beseda 
s hostem. Tyto akce proběhnou v hodinách 
dějepisu nižšího gymnázia (tercie, kvarta) 
a vyššího gymnázia (3. ročník, septima).
Naši žáci budou mít skvělou příležitost pře-
mýšlet a diskutovat o naší nedávné historii. 

Také se budou moci zúčastnit inspirativních 
debat s pamětníkem, které jim pomohou 
lépe porozumět naší minulosti a jejímu vlivu 
na současnost.
Podrobnosti k projektu a vybrané dokumen-
ty naleznete na webové stránce: https://
www.jsns.cz/projekty/pribehy-bezpravi/me-
sic-pribehu-bezpravi.
Těšíme se na oslavu Dne boje za svobodu 
a demokracii.

Mgr. Jana Sprengerová, 
Gymnázium Karla Čapka Dobříš

Volby proběhly  
i v ZŠ TRNKA Dobříš
V měsíci září proběhly na naší škole historic-
ky první volby do Žákovského parlamentu. 
Naším cílem je dát žákům příležitost k partici-
paci na školním dění a také možnost ovlivnit 
procesy a děje, které se jich týkají. To vše na 
principech zastupitelské demokracie. 
Z každé třídy byli svými spolužáky tajnou 
volbou zvoleni dva zástupci, kteří na setkání 
žákovského parlamentu přináší a diskutují 
náměty ze svých tříd. Nově zvolení zástupci si 
také volili průvodce z řad pedagogických pra-
covníků školy, kteří se všech setkání parlamen-
tu účastní a mají možnost žákům pomáhat 
v nasměrování společné práce směrem k rea-
lizaci plánovaných záměrů. Schůzky probíhají 
vždy jednou za čtrnáct dnů. Velkým přínosem 
pro všechny je možnost vzájemného sdíle-
ní, navázání spolupráce napříč celou školou 
a také společné směřování k vytyčeným cílům.
Všem zvoleným „parlamenťákům“ blahopře-
jeme a přejeme jim mnoho sil v jejich důleži-
té roli v naší škole. 

Za tým Žákovského parlamentu 
ZŠ TRNKA Dobříš 

Mgr. Jaroslava Rampasová

Pozvánka do ZŠ TRNKA
Srdečně zveme na zahájení adventu, které 
se uskuteční v pátek 29. listopadu od 17.00 
do 19.00 v prostorách naší školy. Akci zahájí 
vystoupení Trnkosboru a poté čekají návštěv-
níky tvořivé dílničky, sklář Láďa Svoboda, 
prodej drobných dárečků, které vyrobily naše 
děti, a samozřejmě lahodné občerstvení.

Mgr. Markéta Svobodová
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Gymnázium Karla Čapka s hrdostí oznamuje zahájení výstavy 
s názvem Gympl umí!, která představuje talentované studenty 
prostřednictvím jejich uměleckých prací. 

Výstava nabízí jedinečnou příležitost na-
hlédnout do světa mladé generace, která 
se ve svých dílech věnuje tématům identity, 
společnosti, přírody a osobního sebepozná-
ní. Expozice bude k vidění od 14. listopadu 
2024 ve výstavním sále Kulturního domu 
Dobříš.
Výstava Gympl umí! zobrazuje rozmanitost 
tvůrčích technik, které studenti využívají 
k  vyjádření svých pocitů a myšlenek. Mezi 
vystavenými díly budou malby a grafiky, ale 
také architektonické návrhy a designové ob-
jekty. 
„Každý exponát je odrazem individuálních zá-
jmů a současných výzev, kterým mladá gene-
race čelí. Bilanční výstava zaznamenává široké 
spektrum tvůrčích osobností od mladých talen-
tů na počátku své tvůrčí dráhy až po studenty 
prestižních univerzit. Přijďte podpořit mladé 
umělce a nechte se inspirovat jejich kreativním 
pohledem na svět,“ uvedla kurátorka výstavy 
MgA. Aleksandra Griz.
Největší předností této výstavy je její široký 
záběr. Zastoupeni jsou jak mladí talenti na 

samém počátku své umělecké dráhy, tak i bý-
valí studenti dobříšského gymnázia, kteří již 
studují na specializovaných školách umělec-
kého zaměření. Tato pestrá mozaika talentů 
ukazuje na kreativní potenciál, který Gymná-
zium Karla Čapka dlouhodobě podporuje. 

Kde vznikla myšlenka uspořádat výstavu 
děl studentů dobříšského gymnázia a co 
je jejím cílem? 
„Výstavu mladých výtvarníků z Dobříše vymys-
lel vlastně Marek Hájek z dobříšského kulturáku 
na základě tradiční výstavy Salonu výtvarníků 
Dobříšska. Měla se původně konat již před dvě-
ma lety, ale nakonec byla městem upřednost-
něna jiná a naše byla přeložena na letošní rok,“ 
vysvětluje Aleksandra Griz, která na gymná-
ziu výtvarnou výchovu vyučuje, a dodává, že 
díky posunutí termínu přibyli k původnímu 
výběru další talentovaní umělci z řad nových 
studentů gymnázia. Celkem by se tak měla 
sejít díla od jedenácti mladých výtvarníků.
Výstava studentů gymnázia bude obsahovat 
exponáty současných i bývalých studentů. 

Své kresby a tvorbu vystaví například sestry 
Huškovy, které mají studium na gymnáziu 
za  sebou a nyní studují na školách v Praze. 
Anna Hušková nastoupila po gymnáziu na 
vyšší odbornou školu, kde se věnuje oboru 
interiérového designu. „Přejít z gymnázia na 
odbornou školu je náročné, ale zatím mě to 
hodně baví. Učíme se malovat, modelovat 3D 
projekty, býváme v  ateliérech. Celkově je to 
hodně kreativní a  věnujeme se hodně věcem, 
já bych se pak nejraději věnovala právě inte-
riérovým designům. Baví mě ale i keramika, 
architektura a další kreativní věci,“ říká Anna 
Hušková, která na výstavě představí svá 
nejzajímavější díla z poslední doby. 

Výstava se koná v době, kdy se zvyšuje zájem 
o umění mladé generace, která prostřednic-
tvím kreativity hledá odpovědi na otázky 
současného světa. „Mladí lidé se dnes vyjadřu-
jí jinak, než tomu bylo před dvaceti lety, a jejich 
kreativita je neuvěřitelně pestrá. Tato výstava 
nám dává možnost lépe pochopit, jak přemýš-
lejí o svém místě ve společnosti a co je trápí či 
inspiruje,“ dodává ředitel dobříšského kultur-
ního střediska Marek Hájek.
„Srdečně zveme všechny zájemce o moderní 
umění, pedagogy, studenty i širokou veřejnost, 
aby přišli podpořit mladé talentované umělce 
a načerpali inspiraci z jejich nevšedních děl,“ 
dodává Aleksandra Griz.

Vernisáž výstavy, kterou svým hudebním 
vystoupením obohatí Jitka Hodačová 
(zobcová flétna), Klára Bílková (saxofon), 
Lucie Karlová (klavír) a Leona Kučerová 
(klavír), proběhne 14.  listopadu v 18.00 
v KD Dobříš. Výstava bude poté otevřená 
pro veřejnost do 19. prosince 2024. 

Text a foto: Denisa Havlíčková

Gymnázium Karla Čapka představí výstavu „Gympl umí!“: 
Mladí umělci přinášejí inspirativní pohled na svět
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Dobříšské školy poprvé spojí své vánoční akce v jedinečné 
„Vánoční zastavení a cinkání“

Tradiční vánoční akce 
dobříšských škol se letos 
odehrají v naprosto nové 
a historicky první podobě. 

Základní školy ZŠ Dobříš, Komen-
ského nám. 35, 2.  ZŠ Dobříš a ZUŠ 
Dobříš poprvé spojí své síly a vytvoří 
společnou událost s názvem Vánoční 
zastavení a cinkání. 
Tento výjimečný vánoční program, 
který se uskuteční 29. listopadu 
2024, slibuje propojení tradice, kul-
tury a komunitního ducha v jedné 
z nejkrásnějších dob v roce.
Za iniciativou této spolupráce stojí 
ředitelé základních škol v Dobříši 
Petr Hlinka a Michal Ciboch, kteří se 
rozhodli propojit tradiční vánoční 
akce obou škol. „Byl to spontánní 
nápad. Chtěli jsme letos vytvořit 
něco opravdu speciálního, co spojí 
nejen naše školy, ale i celé město. 
A co může být lepšího než společná 
vánoční oslava, kde se sejdou děti, 
rodiče, pedagogové i široká veřej-
nost?“ shodují se ředitelé. Ředitelka 
ZUŠ Dobříš Lucie Karlová myšlenku 
okamžitě podpořila a připojila se ke 
společné organizaci.
Na Vánočním zastavení a cinkání se 
můžeme těšit na pestrou paletu vánočních 
aktivit, které zahrnují hudební a pěvecká vy-
stoupení žáků všech tří škol. Na pódiu zazní 
oblíbené vánoční písně a koledy v podání 

dětí z obou základních škol a ze ZUŠ Dobříš 
se můžeme těšit na vystoupení tanečního 
oboru pod vedením paní učitelky Renaty 
Bezděkové. O nazvučení hlavního progra-

mu se pak postará Martin Voděra. 
Atmosféru doplní tradiční vánoční 
trhy, kde si návštěvníci budou moci 
zakoupit výrobky žáků i pedagogů, 
a samozřejmě nebude chybět horký 
čaj, káva, vánoční svařák a další la-
hůdky. „Společně s řediteli základních 
škol jsme se shodli, že chceme, aby si 
každý z návštěvníků domů odnesl ne-
jen vánoční dárky, ale především neza-
pomenutelný zážitek,“ dodává Lucie 
Karlová, ředitelka ZUŠ Dobříš.
Tato událost je nejen oslavou Vánoc, 
ale také příležitostí pro všechny Dob-
říšáky i rodiče se na chvíli zastavit, 
užít si společné chvíle a prožít vánoč-
ní atmosféru plnou radosti. „Věříme, 
že akce Vánoční zastavení a cinkání 
se stane novou tradicí našeho města. 
Spojení tří škol nám umožňuje vytvořit 
něco opravdu velkého a jedinečného,“ 
shodují se ředitelé základních škol 
Petr Hlinka, Michal Ciboch a ředitel-
ka ZUŠ Dobříš Lucie Karlová.
Akce se uskuteční ve sportovním 
areálu mezi školami od 15.30 hod. 
a je určena pro všechny žáky, rodiče 
i prarodiče dobříšských škol. Ředitelé 
zvou zároveň také všechny obyvate-
le města i okolí na tuto jedinečnou 
událost, která jistě přinese všem 

návštěvníkům v předvánočním čase hlavně 
radost.

Zpracovala DH

Adventní kouzlo v Zrcadlovém sále zámku Dobříš:  
ZUŠ zve na slavnostní koncert s novinkami

Základní umělecká škola Dobříš srdečně zve širokou veřejnost 
na tradiční adventní koncert, který se uskuteční v neděli 21. listopadu 
v nádherném prostředí Zrcadlového sálu zámku Dobříš. 

Tento každoročně oblíbený koncert nabídne 
pestrou paletu hudebních, tanečních a dra-
matických vystoupení, díky nimž se hosté 
naladí na blížící se vánoční svátky. Pro letošní 
ročník si ZUŠ připravila několik novinek, včet-
ně nového času začátku koncertu a zapojení 
žáků literárně-dramatického oboru, kteří bu-
dou koncert nově uvádět.
„Srdečně zveme nejen rodiny našich žáků, ale 
i širokou veřejnost na adventní koncert naší 
základní umělecké školy. Můžete se těšit na roz-
manitá hudební i taneční vystoupení, novinkou 
je uvádění koncertů našimi herci a herečkami 
z  literárně-dramatického oboru. Těšíme se na 
vás,“ přidává své osobní pozvání ředitelka 
školy Lucie Karlová.
Během večera si na své přijdou milovníci kla-
sické i moderní hudby, tanečních choreografií 
a dramatického umění. Žáci vystoupí pod ve-
dením zkušených pedagogů, kteří se postarají 
o jedinečný umělecký zážitek. Prostředí Zrca-
dlového sálu zámku Dobříš navíc umocňuje 
slavnostní atmosféru celého večera. 

Zpracovala DH



LISTOPAD

KULTURNÍ 
STŘEDISKO 
DOBŘÍŠ

Milí čtenáři a příznivci kulturního dění, 
když se prý v listopadu hvězdy třpytí, mrazy se pak brzy uchytí. 

Hvězd v našem programu nabídneme hned několik, ovšem na rozdíl 
od pranostiky věříme, že vás zahřejí nejen na těle, ale i na duši. 

LUBOŠ POSPÍŠIL + 5P 
Koncert
Matador české hudební scény – s hla-
sem, který si rozhodně nespletete. Vstu-
penky na webu KD a v trafice U Davida, 
vstupné 340 Kč, na místě 390 Kč.

POEZIE ZPÁTKY K LIDEM 
Hudebně-poeticko-divadelní večer.
Básně, písně a zhudebněná poezie čes-
kých velikánů v podání K. Ryšky (seriál 
Zlatá labuť aj.) a muzikanta O. Fencla. 
Vstupné 280 Kč a 350 Kč. 

DALSKABÁTY, HŘÍŠNÁ VES 
Divadlo (nejen) pro děti
Spolek Loděnických Ochotných Diva-
delníků zve na laskavou veselohru Jana 
Drdy Dalskabáty, hříšná ves aneb Zapo-
menutý čert. Vstupné dobrovolné, vstu-
penky na místě.

DALŠÍ PROGRAM  
V LISTOPADU 
1. 11. Muzikálový koncert (19.00)
15. 11. Audience – divadlo (20.00)
24.11. Taneční čaje (17.00)
Vstupenky na naše akce nakupujte na 
webu KD nebo na místě. 

PŘIPRAVUJEME 
NA PROSINEC
1. 12. Zahájení adventu na náměstí Ko-
menského
8., 15., 22. 12. – adventní setkání u stro-
mečku (hudební programy, adventní díl-
ny, občerstvení) 
4. 12. Současný svět očima Erika Tabe-
ryho
6. 12. Swing band Dobříš – vánoční kon-
cert
13. 12. Vánoční koncert na zámku (vstu-
penky od 4. 11. v Infocentru Dobříš)
20. 12. CHAIRÉ – vánoční koncert 
22. 12. Taneční čaje pro starší a pokročilé

Kulturní dům Dobříš

dobriskulturnidum

www.kddobris.cz

GYMPL UMÍ! 
Vernisáž výstavy
Přijďte podpořit mladé umělce a nechte 
se inspirovat jejich kreativním pohledem 
na svět. Vstup dobrovolný, děti vítané. 
Výstava potrvá do 19. 12., Po–Čt 8.30–
16.00, Ne 14.00–16.00.

VELKÝ PÁN 
KINO Dobříš 
Velkolepé loutkové dobrodružství, jaké 
svět v kinech ještě neviděl. Malý Pán 
a  jeho přátelé budou čelit Dr. Zetkovi 
a jeho snahám ovládnout celý les i okolí. 
Vstupné 120 Kč.  

Pátek 29. 11. od 20.30

Sobota 9. 11. od 17.00Pátek 8. 11. od 20.30

SNOW FILM FEST 
Filmová přehlídka
Filmy plné adrenalinu, humoru i dojetí 
dorazí tradičně také na Dobříš! Promítá-
me ve dvou blocích. Vstupné 70 Kč (děti, 
studenti, senioři) a 150 Kč. 

TERAPIE RODINOU 
Divadlo
Situační komedie o jedné „normální“ ro-
dině herce, terapeutky a jejich dospělé 
dceři, která si domů přivede svou novou 
lásku. V hlavní roli Mário Kubec. Vstupné 
390 Kč. 

Čtvrtek 14. 11. od 18.00

Čtvrtek 28. 11. od 17.30Středa 20. 11. od 19.30Úterý 19. 11. od 19.00



LISTOPAD

MĚSTSKÁ 
KNIHOVNA 
DOBŘÍŠ

NOVINKA V KNIHOVNĚ:
Nyní u nás můžete platit regitrační poplatek, 

zpozdné i kurzovné také pomocí QR kódu

KNIHOMRNĚ
Pro děti 0–4: rytmy, říkanky, písničky, 
pohádka, pohyb. Jednou měsíčně, vstup 
volný. Ozvěte se nám (moje@knihovna-
dobris.cz, 777 299 044), nabídneme vám 
místo ve skupině.

TRAMPING! 
Spisovatel Marek Toman o trampingu 
v literatuře od 20. let 20. století, vernisáž 
výstavy Davida Dolenského, historické 
fotografie. Ve spolupráci s TJ Sokol Vozni-
ce. Vstupné 40 Kč. Akce se koná v Bistru 
Voznice.

SLAM POETRY NIGHT 
Poezie mladá, živá, naléhavá... Vašek z Aše, 
Dejv, Chelsea a Aljaška. Pořádá MěK Dobříš 
a Xaver. Děkujeme pivnici Kuklík za spolu-
práci! Vstupné dobrovolné. Akce se koná 
v pivnici Kuklík.

CHVÍLE PRO POHÁDKU: 
RODRIGO RAUBÍŘ
Uprostřed nejtemnějšího středověku, 
ve  středu, a navíc ještě uprostřed noci... 
Dramatizované čtení z knihy M. Endeho 
a W. Freunda pro děti od pěti let s dopro-
vodem. Vstup volný.

VESELÉ TRÉNOVÁNÍ  
PAMĚTI
Kurz se Stáňou Benešovou je vhodný jak 
pro nováčky, tak pro absolventy našeho 
předchozího kurzu. Za třídenní trénink 
zaplatíte pouhých 100 Kč. Pouze pro pře-
dem přihlášené!

VÝTVARNÁ DÍLNA S JÍŤOU: 
MEDVĚDÍ RODINKA 
Honem, honem! Poslední čas vytvořit si 
medvědy, abyste si je doma stihli užít, 
než se zazimují! Vstup volný, materiál 
zdarma.

LISTOVÁNÍ: SVĚTSKÁ  
MAFIE
Divoké devadesátky s Tomášem Drápe-
lou a novinářem Jaroslavem Kmentou. 
Tato show vás strhne autenticitou, na-
pětím a nekompromisním pohledem 
na podsvětí oné doby. Vstupné 40 Kč.

DEN PRO DÍTĚ S KNIHOU 
+ NOŽIČKA & WOHRYZEK
Hudba, čtení, prezentace novinek z dět-
ské literatury, divadlo Čučka, dílna, dět-
ská aukce, občerstvení a TOMBOLA! Pro 
rodiny s dětmi do 10 let. Vstup volný. 

MDU – Jiří Padevět:  
TŘETÍ ODBOJ
Historik J. Padevět o protikomunistic-
kém odboji. Pár statečných? Spousta 
neznámých? Jaké byly jejich osudy a jak 
se k  nim zachovala polistopadová spo-
lečnost? Vstupné 90 Kč.

Pondělí 4. 11. od 10.00 Pondělí 4. 11. od 12.00 do 17.00 Čtvrtek 7. 11. od 17.00

Sobota 9. 11. od 17.00 Sobota 9. 11. od 20.00 Čtvrtek 14. 11. od 17.00

Úterý–čtvrtek 19., 20. a 21. 11. Čtvrtek 21. 11. od 18.30 Sobota 23. 11. od 16.00



V NEDĚLI 17. 11. JE KNIHOVNA Z DŮVODU STÁTNÍHO SVÁTKU ZAVŘENA!
Programy Knihomrně, Výtvarná dílna s Jíťou, Malá dobříšská univerzita, Slam poetry night, 

Veselé trénování paměti, Listování, Den pro dítě s knihou, kurzy angličtiny, Magic the Gathering 
a Lovci perel jsou podpořeny z grantu MPSV „Obec přátelská rodině a seniorům 2024“.

KNIHOMRNĚ
Prosincový díl zábavy pro děti 0–4 roky. 
Víte, že jedničkáři rostou téměř výhrad-
ně z dětí, které měly od dětství přístup ke 
knihám a kterým se četlo?

LOVCI PEREL – čtenářská 
supersoutěž!
Za přečtené knihy vyhrajte koloběžku, po-
werbanku nebo outdoorový reproduktor. 
Přijďte k nám, zaregistrujeme vás, vyberte 
si knihu, přečtěte, zodpovězte úkoly...

ČEŠTINA PRO CIZINCE 
– kurz zdarma   
Dvouhodinová lekce jednou týdně – 
kurz pro dospělé a mládež. Přihlášky 
a více informací v knihovně nebo na te-
lefonním čísle 777 299 044.

ŠACHOVÝ KROUŽEK 
Podporuje výkon mozku, zlepšuje pa-
měť, zvyšuje IQ a rozvíjí tvořivost a origi-
nalitu, schopnost řešit problémy a tvořit 
plány a prognózy. Cena 500 Kč za polole-
tí. Hlaste se v knihovně.

DESKOHRANÍ
Zajímají vás stolní RPG nebo jiné desko-
vé hry? Kroužek pod vedením Štěpána 
Součka ze spolku Provas Dobříš je zdar-
ma, délka je přibližně 150–180 minut. 
Přihlášky:  ste.soucek@gmail.com.

VÝTVARNÁ DÍLNA S JÍŤOU: 
SNĚHULÁČEK NA STROME-
ČEK
Se sněhem je to dnes dost nejistá situa-
ce. Máme pro vás řešení: ověste si letos 
stromeček pěknými sněhuláčky! Vstup 
volný, materiál zdarma.

JÓGA S DÁŠOU 
Cvičte pro zdravé tělo, mysl i duši s Dášou 
Berkovou. Jóga vám pomůže uvědomit 
si životní priority a být k sobě i druhým 
vnímavější. Přihlášky a další informace na 
telefonním čísle 732 360 253.

CVIČENÍ NA ŽIDLI
Nedovoluje vám váš zdravotní stav běž-
né pohybové aktivity či jógová cvičení? 
Zkuste zdravotní cvičení s prvky jógy 
pod vedením zkušené cvičitelky Evy 
Gruntorádové. Cena za lekci 80 Kč.

MDU: Jakub Greschl  
– S KUBOU NA KUBĚ
Krásná příroda, návrat v čase, mogoty, 
tabákové plantáže, koloniální města, sta-
rá Havana, tabák, cukrová třtina i doutní-
ky... Vstupné 70 Kč; káva / čaj v ceně.

Pondělí 2. 12. od 10.00 Pondělí 2. 12. od 12 do 17 hodin Pondělí 2. 12. od 18.00

Již probíhá! Každý pátek od 16.00 Každý čtvrtek od 16.00

Každé úterý od 17.00 Každou středu Každé pondělí od 16.00

www.knihovnadobris.cz
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Dobříšské večery hudby – Dušičkový 
koncert

Římskokatolická farnost zve 
3. listopadu od 19.00 do kostela 
Nejsvětější Trojice na další 
koncert v rámci cyklu Dobříšské 
večery hudby 2024. 

U příležitosti svátku všech zemřelých jsme 
pro vás připravili Dušičkový koncert v podání 
komorního vokálního souboru Ensemble Hi-
laris. Na programu zazní moteta od J. Bacha, 
A. Brucknera, H. Schütze a mysteriózní záduš-
ní mše pro osm hlasů a basso continuo Missa 
pro defunctis (requiem) od italského barok-
ního skladatele Francesca Cavalliho. Na cem-
balo doprovází Ondřej Bernovský. Ensemble 
Hilaris je komorní vokální soubor založený 
v únoru roku 2011, jeho uměleckým vedou-
cím je sbormistr a muzikolog Kryštof Spirit. 
Soubor se zaměřuje zejména na interpretaci 
hudby období renesance a baroka, ale svůj 
repertoár stále častěji rozšiřuje i o  hudbu 
mladší, zejména soudobou. V programech 
souboru se pravidelně objevují jak skladby 
Orlanda di Lassa, Giovanniho Antonia Rigatti-

ho, Domenica Scarlattiho nebo Jana Dismase 
Zelenky, tak také Arvo Pärta, Mortena Laurid-
sena nebo Antonína Tučapského. V roce 2015 
se představil v italském Spilimbergu na fes-
tivalu staré hudby Musica antica. Pravidelně 
také pořádá benefiční akce.

Vstupné 250 Kč, děti a studenti vstup volný. 
Předprodej v infocentru na Mírovém náměstí 
čp. 103 a půl hodiny před začátkem koncertu 
v kostele.

Ivo Kylar

Objevte sílu 
umění a modlitby 
v jednom místě
Pastorační centrum 
sv. Tomáše vás zve 
na listopadové akce!

Pastorační centrum sv. Tomáše srdečně zve 
na vernisáž pana Pavla Hejhala, umělce ma-
lujícího ústy a tvořícího pro nakladatelství 
UMÚN. Vernisáž proběhne v neděli 3. listopa-
du od 10.15, občerstvíte se během ní horkou 
kávou či čajem a domácím pečivem. Výstavu 
pak bude možno zhlédnout až do začátku 
prosince v rámci programu pastoračního 
centra nebo po domluvě na 775 852 341.

V neděli 3. listopadu proběhne na dobříš-
ském i svatopolském hřbitově také Mod-
litba za zemřelé: od 14.30 ve Svatém Poli, 
od 15.30 na Dobříši. 

V sobotu 9. listopadu od 17 hod. proběhne 
další kurz kruhových tanců s paní Evou 
Fenclovou. Přijďte se odreagovat a prohřát 
v listopadovém odpoledni!

V úterý 12. a 26. listopadu od 19 hod. pokra-
čuje seminář vnitřní modlitby zaměřený 
na imaginaci a další techniky pro oživení du-
chovního života.

Ve čtvrtek 28. listopadu od 17 hod. zveme do 
kostela sv. Alžběty Durynské ve Svatém Poli 
na další z medjugorských modlitebních ve-
čerů, navazujících na známé mariánské pout-
ní místo Medjugorje v Bosně a Hercegovině. 
Součástí je také modlitba za nemocné.

Veronika Tetuová

Ohlédnutí za vernisáží „Detektiv Vroubek… 
Když kniha mluví!“
V pastoračním centru sv. Tomáše v Dobříši byla v neděli 6. října zahájena slavnostní vernisá-
ží výstava ilustrátora a komiksového kreslíře Petra Morkese. Společným jmenovatelem všech 
vystavených prací je postavička psího detektiva Vroubka, jehož příběhy a komiksy mohou ná-
vštěvníci znát z dětských knih či stránek kultovního časopisu Čtyřlístek. Hosté vernisáže se tak 
mohli na dopoledne ponořit do dětského světa plného humoru, nadsázky a hravosti. Do světa, 
kde je padouch vždy dopaden a kde nejsou klíčovými vlastnostmi jen rychlost a síla, ale přede-
vším dobrý úsudek a bystrý rozum. To je totiž hlavním poselstvím autorových knih, které mají 
dětské čtenáře nejen pobavit, ale díky konceptu detektivních zápletek a luštění také v mnoha 
oblastech rozvíjet. V tomto duchu také probíhal speciální doprovodný program vernisáže – Petr 
Morkes si pro děti připravil tematický detektivní workshop, při kterém pátraly a luštily a kde ne-
chyběla ani zasloužená odměna v podobě mluvící knihy z nakladatelství Albi „Detektiv Vroubek  
– Bombastické případy“. Ve výběru prací byly k vidění ilustrace také z této knižní novinky – a svůj 
název proto výstava nenesla náhodou. Každý, kdo nestihl slavnostní vernisáž výstavy, si mohl 
přijít užít individuální prohlídku. Výstava ilustrací byla otevřena do 31. října a věříme, že se nám 
společně s ostatními dospěláky podařilo děti nadchnout pro knihy a čtení!

Text a foto: Zuzana Morkes
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Zahájení adventuZahájení adventuZahájení adventu
Kulturní středisko Dobříš,

a rozsvícení vánočního stromu

1. 12. | 15:30
náměstí Komenského Dobříš

Akce je spolufinancována městem Dobříš, partnerem akce je Dokas Dobříš, s.r.o.

17:00
rozsvícení vánočního stromu

a osvětlení

Účinkují děti z 2.MŠ, 4.MŠ a 5.MŠ Dobříš, žáci ZŠ Trnka
a Teri Štěpánová

Moderují Ivan Sutnar a Tomáš Kadlec
Tradiční vánoční občerstvení zajištěno,

hrnečky s sebou

divadelní spolek Kruh Dobříš
s město Dobříš zvou na

Pozvánka na VeZaH a skautský ples
Skautské středisko prof. Oliče v Dobříši zve veřejnost na dvě unikátní 
akce, které se uskuteční 23. listopadu 2024. 

Dopoledne se můžete zapojit do Velké zábavné hry (VeZaH) a prozkoumat město Dobříš oči-
ma skautů. Následně, od 19.00 hod., se v místní sokolovně uskuteční již tradiční skautský 
ples, tentokrát s tématem džungle. Obě akce nabízejí jedinečný pohled do činnosti skautských 
oddílů a slibují zábavný den pro všechny věkové kategorie.

VeZaH: Velká zábavná hra pro malé dobrodruhy
Každoroční Velká zábavná hra (VeZaH) se stává tradiční událostí nejen pro členy skautského 
střediska, ale také pro všechny obyvatele města Dobříš a jeho okolí. Od 9.00 do 13.00 hod. 
budou moci účastníci prozkoumat různá zákoutí města a plnit zajímavé úkoly, které jim přiblíží 
skautské principy a  hodnoty. Akce je určena pro děti od 9  let, které se chtějí dozvědět více 
o skautingu a užít si dopoledne plné dobrodružství. Jestli vás to alespoň trochu zaujalo, zavítej-
te na náš web https://dobris.skauting.cz, kde najdete více informací. 

Skautský ples: Tanec v hlubinách džungle
Večer pak bude patřit trochu jiné formě zába-
vy – v 19.00 hod. začne v dobříšské sokolovně 
skautský ples. Letošní, již šestý ročník, se nese 
v duchu tématu džungle. Účastníci se mohou 
těšit na bohatý program, který zahrnuje te-
matickou výzdobu, taneční vystoupení a  ži-
vou hudbu. Nechybí ani tradiční štěstíčko 
s atraktivními cenami. Ples je otevřen pro ši-
rokou veřejnost a vstupenky budou k dispo-
zici od 3. listopadu.
Tak si zapište datum do kalendáře a těší-
me se na vás!

Lenka Hodačová
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Pojďte s námi na rodinný vandr a užijte si 
skvělý den v super partě!
Pro děti, rodiče, prarodiče i psy, vandr je zcela ZDARMA

Spojte příjemné s užitečným a vezměte svou rodinu na výlet, který 
potěší všechny bez rozdílu věku. V sobotu 16. listopadu proběhne 
rodinný vandr, který nabídne rodinám s dětmi i čtyřnohými kamarády 
příjemnou celodenní túru s úkoly a odměnami pro děti. A co je nejlepší? 
Účast je zcela zdarma!

Nejde jen o obyčejný vandr, ale o krásné zážit-
ky s prima partou lidí. Maminka Míša je autor-
kou tipů na výlety na instagramovém profilu 
Vandrujem s Emmou, kde sdílí inspiraci pro 
aktivní rodinné trávení volného času, a říká: 
„Trávení volného času s dětmi v přírodě je podle 
mě ten nejvzácnější společný čas. Pojďte s námi 
ven, užijeme si ho společně.“ Nebojte se, rodi-
če, prarodiče, ani psi. Míša ví, jak vybrat trasu, 
která bude zvládnutelná pro všechny. 
Letos se uskuteční již 2. ročník, Míša tentokrát 
vybrala trasu dlouhou 9 km. Túra je vhodná 
i pro terénní kočárky a odrážedla. To zname-
ná, že toto dobrodružství je skutečně pro 
všechny. Bez ohledu na věk, kondici nebo 
počet nohou. To ale není všechno. Pro děti 
jsou připravené odměny.
START je naplánován na 10.00 od vlakového 
nádraží v Dobříši. Svačiny a oběd si vemte 
s sebou nebo se můžete občerstvit po cestě. 

Trasa vandru povede z Dobříše na Královu 
stolici a dál na Malou Hraštici. CÍL je občer-
stvení v Malé Hraštici, kde mají jak výborné 
restaurace, tak i vyhlášenou cukrárnu. Zpět 
na Dobříš se pak společně dostaneme poho-
dlně vlakem. 
A co vás tento rodinný vandr bude stát? NIC!
Účast je zdarma. Stačí jen nahlásit, že se se 
svými dětmi či celou rodinou přidáte. Ne-
váhejte a pošlete SMS přímo „průvodky-
ni vandru“ Míše Fialové Rozšafné na tel.: 
736 182 981 nebo „pomocné vandrovnici“ 
Denise Havlíčkové na tel.: 731 619 667.
Přidejte se na výlet plný dobrodružství, smí-
chu a zážitků. Nejenže budete mít možnost 
poznat nová místa, ale také se setkáte s po-
hodovou partou lidí, kteří milují výlety s dět-
mi. Objevte kouzlo společného putování, 
a hlavně společných zážitků.

Tým Veselé rodiny

Září a říjen v Gymnastice Dobříš
V září jsme otevřeli 10 kurzů pro děti, mládež 
a dospělé včetně seniorů. Všechny kurzy jsou 
kapacitně naplněné. Děkujeme všem účast-
níkům za zájem o gymnastiku ve všech for-
mách. Od září trénují i závodní skupiny spor-
tovní gymnastiky a teamgymu.
V sobotu 28. září proběhl další ročník závodu 
Říčanské hvězdičky za naší účasti. Po letních 
prázdninách to byl první závod. Celkem si 
zazávodilo 9 našich dívek, rozdělených dle 
věkové kategorie.
Účast byla opět ohromná, celkem 356 dívek. 
Závodilo se v přeskoku, kladině a v prostných 
podle pravidel FIG s úpravami pro jednotlivé 
kategorie. 
Bronzovou medaili si odvezla Barbora Hrdlič-
ková, roč. 2009.
Velmi dobře zazávodily v ročníku 2015 (35 zá-
vodnic) 16. Aneta Pecková a 28. Magdaléna 
Petáková. Škoda pádů z kladiny u obou.

V druhém sledu závodil ročník 2017 (celkem 
52 závodnic). Konkurence byla velmi velká, 
a naše děvčata čekal první závod na kladině, 
v naší kategorii se závodilo zatím na lavičce – 
15. Eliška Skálová – zazávodila na výbornou 
– a 39. Viktorie Svobodová – zapomněla na 
prostných dva povinné prvky a měla za to 
2 body srážku. 
Ve třetím sledu nastoupila nejstarší děvčata, 
ročník 2012 (22 dívek) – 15. Marie Carbocho-
vá, které se nepovedla kladina, měla 2 pády. 
Ročník 2011 a starší (celkem 21 závodnic) 
– 9. Terezie Guttenbergová, neudělala žád-
nou vážnou chybu, 19. Kateřina Tománková 
– dvakrát pád z kladiny, 20. Hana Hošková – 
menší obtížnost.
Nejen gymnastky jezdí na závody, aby po-
měřily své dovednosti s ostatními oddíly. 
I v parkouru máme šikovné děvčata a chlap-
ce. Pátého ročníku českého poháru v Praze 

se zúčastnil Jiří Šigut, roč. 2010. Byl to jeho 
druhý závod v kariéře a získal opět medailové 
umístění – stříbrnou medaili ve speed runu. 
Děkujeme dívkám a chlapci za úspěšnou re-
prezentaci našeho města a trenérům za pří-
pravu závodníků. 

Jitka Holcová

Na břehu Papeže 
se začal scházet 
dětský křesťanský 
outdoorový klub Away

V září se v komunitním centru Svět dobrých 
lidí blízko rybníka Papež na Dobříši začal 
scházet nově založený křesťanský outdooro-
vý klub pro holky a kluky ve věku od 6  do 
12  let. Počasí nám zatím přálo, a tak jsme si 
užili spoustu pohybových her venku, učili 
jsme se vázat uzly, stavěli jsme outdooro-
vé přístřešky, ukazovali si základy slaňování 
nebo třeba bezpečnou práci s ohněm a va-
ření v přírodě. Zpíváme s kytarou, máme také 
krátká zamyšlení z bible.
Scházíme se každé úterý 16.30–18.00 a rádi 
mezi sebe přivítáme nové odvážné děti, mů-
žete nás nejprve navštívit na zkoušku.
Klub pořádá Církev bratrská v Dobříši, bližší in-
formace najdete na https://away.cbdobris.cz.

Nejbližší akce pro celé rodiny s dětmi, na 
kterou bychom vás rádi pozvali už teď, bude 
drakiáda v sobotu 16. listopadu. Ta se usku-
teční na louce u rybníka Bzdinka. Drakiáda 
je určena dětem i dospělým bez věkového 
omezení. Těšit se můžete na společné hry, 
pouštění draka, buřta, marshmallow špíz 
a na dobrou partu. 

Jitka Čierná
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Vzpomínky

Dne 23. září 2019 nás navždy opustil náš 
milovaný doc. JUDr. František Novotný, 
CSc., dr. h. c., ze Staré Huti. 
Děkuji všem, kteří s námi vzpomínají...

S úctou a láskou dcera Iva s rodinou

Dne 24. listopadu 2024 uplyne pět let 
od smrti mého milovaného bratra pana 
Zdeňka Kohouta. Hodný kluk, milovník 
přírody a tremp Danny. 

S láskou stále vzpomíná sestra Alena  
s rodinou. Přátelé, vzpomeňte s námi

Přivítejte s RC Dobříšek tolik barevný 
měsíc listopad

A pestrá bude i naše nabídka akcí pro ten-
to měsíc:
Toto období je pro nás velmi významné, jelikož 
každoročně chystáme naši největší akci roku: 
Lampionový průvod pohádkovým lesem 
v  anglickém parku zámku Dobříš. Přijměte 
i letos naše pozvání, a to na sobotu 2. listopa-
du od 15.30 do 18.00 hodin. Lampiony s sebou 
a masky jsou samozřejmě vítány!
11. listopadu jsme pro vás připravili před-
nášku s rodinnou a výchovnou poradkyní 
Mgr. Kateřinou Neubauerovou, DiS., na téma 
Puberta aneb Jak se vzájemně neztratit, 
kde se, mimo jiné, dozvíte, jak na nenásilnou 
a empatickou komunikaci s dospívajícími.
15. listopadu přinášíme novinku v našem 
programu Sensory play – smyslohraní 
s Terezou Říhovou. Přijďte se svými nejmen-
šími rozvíjet jejich smysly, učení a doved-
nosti formou hry.

16. listopadu bude v Dobříšku připraven 
tolik důležitý workshop pro toto sychravé 
období: Podzimní aromaterapeutická lé-
kárnička s aromaterapeutkou Markétou 
Liškovou. Zavítejte k nám a můžete si, mimo 
důležité informace, s sebou odnést aromate-
rapeutický krém vhodný při nachlazení a vi-
róze.
18. listopadu nás čeká ještě jedna aktuální 
přednáška s Mgr. Kateřinou Neubauero-
vou, DiS., a opět na téma dospívajících: Pod-
pora duševního zdraví adolescentů. Do-
zvědět se zde můžete, jak být oporou svým 
teenagerům, kteří již nejsou dětmi, ale ještě 
nejsou ani dospělými.
23. listopadu pro vás bude připraveno tolik 
oblíbené sobotní tvoření s Terezou Stude-
nou, které bude rozděleno na tvoření dětí 
a dospělých:
14.00 až 16.00 hodin Vánoční tvoření pro 
děti od 4 do 12 let v doprovodu rodičů.  
Výroba sojové svíčky pro dospělé od 17.00 
do 18.30 hodin.

Registrace na veškeré výše uvedené akce je 
z důvodu kapacity nutná.
Informace o nás naleznete na webu: www.
dobrisek.cz, facebooku: Rodinné centrum 
Dobříšek, z. s., instagramu: rc_dobrisek, tel. 
čísle: 608 906 559.
Děkujeme a budeme se těšit na podzimní se-
tkání s vámi.

Tým RC Dobříšek

Máte čas a chuť pustit se do něčeho smysluplného?  
Objevte kouzlo homesharingu!

„Někomu se mohou zdát 
dvě odpoledne málo, nám 
to změnilo život.“ To říká 
o homesharingu maminka 
Andrea pečující o syna 
s Downovým syndromem.

Na jedné straně jste to třeba právě vy. Vaše 
děti již opustily hnízdo a na vnoučata „mají 
čas“. Nebo už jste babičkou či dědečkem, ale 
vnoučata jsou daleko nebo je nevídáte tak 
často. Stále máte dost energie i času a velkou 
potřebu být zase užiteční. 
A na druhé straně jsou to rodiny, které pečují 
o děti s mentálním postižením. Nemají žádný 
volný čas, nemají energie nazbyt ani pomoc 
širší rodiny. Jsou v tom samy. Samy pomalu, 
ale jistě padají na pusu. Nemohou se plno-
hodnotně věnovat svým zdravým dětem, dát 
si šlofíka nebo si zařídit, co je třeba. Často do-
slova přežívají. 
A my chceme tyto dvě skupiny propojit. Mys-
líme si, že žádná rodina a žádný pečující si ne-

zaslouží být v tomto sám. Měl by mít pomoc 
rodiny, komunity, smečky. A proto jsme se 
rozhodli dělat homesharing (sdílenou péči). 

O čem ten homesharing vlastně je? O tom, 
že hledáme lidi s otevřeným srdcem, kteří by 
rádi trávili dvě odpoledne v měsíci s dítětem 
s mentálním postižením. Tyto děti potřebují 
přátele. Ostatně jako všechny děti. A jejich 
rodina potřebuje aspoň občas vypnout. 
Z naší zkušenosti víme, že homesharing dělá 
šťastnějšími všechny zúčastněné. 

Jdete do toho? Chcete vědět víc?
Nemusíte se ničeho bát. Hostitele, rodiny 
i děti pečlivě „párujeme“ tak, aby všem bylo 
v homesharingu dobře. Na nezávazné infor-
mační schůzce se dozvíte zkušenosti hosti-
telů i pečujících rodin. Budete mít možnost 
zeptat se na vše, co vás bude zajímat. 

Napište na e-mail homesharing@cpkp.cz 
nebo zavolejte na 723 673 981. Případně více 
informací najdete na stránkách www.home-
sharing.cz nebo stručněji na www.komunit-
ne.cz.
Těšíme se, až se poznáme! 

Martina Macurová 
a Renata Baxová

CPKP střední Čechy 
komunitne.cz

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
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Sdružení „Dej mi šanci“ oslavilo 10 let 
Rok 2024 je pro sdružení významným jubi-
leem. Letos totiž slavíme deset let od jeho 
oficiálního založení, přestože kořeny sahají až 
do roku 2012, kdy několik rodičů pečujících 
o  děti s postižením založila svépomocnou 
skupinu. Společně jsme tehdy chtěli sdílet 
zkušenosti, navzájem se podporovat a pře-
devším hledat způsoby, jak lépe pomáhat dě-
tem a mladým lidem s hendikepem.
Hlavním cílem spolku je podpora nejen sa-
motných dětí, ale především také jejich rodin. 
Všichni víme, že péče o dítě s postižením je 
nejen fyzicky, ale i psychicky náročná, a prá-
vě proto je důležité mít kolem sebe komunitu 
lidí, kteří si rozumí a mohou si být oporou.
Za deset let se nám podařilo vytvořit mnoho 
aktivit a programů, které jsou šité na míru 
nejen dětem a mladým lidem s různými typy 
postižení, ale také jejich rodičům a pečova-

telům. Organizujeme volnočasové aktivity, 
vzdělávací workshopy, relaxační pobyty pro 
rodiny i terapeutická setkání. Našim členům 
se snažíme poskytovat praktickou pomoc, 
ale i možnost oddechu a načerpání sil.

Jeden z našich největších úspěchů je to, že 
jsme se za deset let stali nejen místem setká-
vání a podpory, ale i místem, kde se otevírají 
nové příležitosti pro hendikepované děti 
a mladé lidi. Mnozí z nich si našli nové přátele 
a získali větší sebevědomí. 
Chtěli bychom touto cestou poděkovat měs-
tu Dobříš, které nám poskytuje finanční pod-
poru. Zvláštní poděkování patří také všem 
místním firmám a jednotlivcům, kteří nás 
v průběhu let podpořili. Věřili, že se díky naší 
činnosti může naplňovat program, který naše 
sdružení má: být spolu, zapojit se, ukázat, 
co umím, být užitečný, učit se nové doved-
nosti a být součástí společnosti. Děkujeme, 
že to díky vaší podpoře můžeme dokázat. 
Více informací najdete na www.dejmisanci.cz.

Hana Petáková

Světový den duševního zdraví 10. října
Každý by měl o svůj wellbeing dbát! Pro péči o naše duševní zdraví 
jsme proto zvolili oblíbené vzdělávání. 

Pro svůj profesní růst jsme navštívili výbor-
nou konferenci z dílny Society for all, z. s., kte-
rá byla věnována tématu „Sociální role školy 
– příležitosti a výzvy“. Daná událost, kterou 
zaštiťovala městská část Praha 7, byla organi-
zována pro zástupce škol, zřizovatele a nezis-
kové organizace. Napříč dnem i jednotlivými 

tematickými panely opakovaně zaznívala dů-
ležitost a potřebnost multidisciplinární, mezi-
oborové a komplexní spolupráce. Tu alespoň 
malou částí reprezentovala naše sociální pra-
covnice Eva Lenhartová z  MAS Brdy–Vltava 
a sociální pedagožka Nicola Blábolilová ze 
Základní škola Dobříš, Komenského nám. 35, 

které se akce společně zúčastnily. Paneloví 
hosté se společně zamýšleli nad sociální rolí 
školy, nad spoluprací s rodinami, nad nutnou 
potřebou úprav toho, co se děti ve školách učí, 
ale také třeba nad smyslem spolupráce a pro-
pojování školní oblasti se sociální a dalšími 
tak, aby byla platná rovnice: spokojený a uče-
ní schopný žák = spokojený učitel. Důležitým 
aspektem, který zazníval od panelistů, byl apel 
na důležitost práce a pozice sociálního peda-
goga ve školách, jako i apel na nutnost legis-
lativního ukotvení sociálního pedagoga do 
zákona o  pedagogických pracovnících. Před-
staveny byly i nejnovější výzkumy, ze kterých 
plyne, že spokojenost učitelů určuje kvalita 
vedení školy, které ovlivňuje mnoho dalších 
aspektů celého výchovně-vzdělávacího proce-
su. Odnesly jsme si důležité sdělení: hlavní cíle 
vzdělávání nelze naplnit bez toho, aby škola 
plnila svou sociální roli. Tato témata jsou pro 
nás velmi aktuální, protože v rámci projektu 
Komunitní wellbeing v MAS Brdy–Vltava, reg. 
č. CZ.03.02.01/00/22_008/0000037, ve kterém 
Nicola působí také jako psychoterapeutka 
a Eva jako koordinátor, je právě duševní zdraví 
dětí prioritou. 

Za tým MAS Brdy–Vltava 
Eva Lenhartová
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Ve středu 18. září proběhlo setkání rodin-
ných příslušníků a přátel klientů denního 
stacionáře Kratochvíle. Někteří klienti nás 
navštěvují již od 5. ledna 2023, kdy byl sta-
cionář otevřen, ale pro jejich nejbližší to bylo 
první setkání. Všichni si měli co říci, osobně se 
mohli seznámit s programem a činností sta-
cionáře, sdíleli své zkušenosti s péčí a mohli 
obdivovat výrobky svých blízkých. 

Čtvrtek 19. září jsme s klienty denního sta-
cionáře Kratochvíle a obyvateli domu čp. 443 
(„pečovateláku“) využili ke sportovním ak-
tivitám. Uspořádali jsme sportovní odpole-
dne se zábavným filmovým kvízem, který 
sestavily kolegyně ze stacionáře. S přípravou 
sportovních aktivit nám pomohly Denisa  
Havlíčková se Sárou Zemanovou z Veselé ro-
diny. Bylo to zábavné, všichni si našli aktivitu, 
která je bavila. Do příštího roku natrénujeme 
a pozveme i vás. 

V pátek 4. října odpoledne proběhla v Kul-
turním domě Dobříš oslava, setkání k Mezi-
národnímu dni seniorů. V plně obsazeném 
sálu pozdravili seniory zástupci vedení 
města: pan starosta Pavel Svoboda, paní 
místostarostka Jindřiška Romba a pan radní  
Mirek Sochor. Na podiu a v sále se střídalo 
jedno hezčí vystoupení za druhým. Program 
zahájily tanečnice tanečního oboru pod ve-
dení Renaty Bezděkové, následovalo pás-
mo skladeb se zpěvem a akordeonem pod 
vedením Petra Kafky, vystoupení mrave-
nečků ze Sokola Dobříš pod vedením paní 
Bumbové a paní Pekaríkové, vystoupení 
Karla Čiháka a jeho žáka Romana Palase 
bylo super. Poté sál obsadily neuvěřitelnou 
energií ženy a jejich Spolek odrostlých ho-
lek, na podiu se mezitím přichystala kapela 
TUČNÝ & BOBEK REVIVAL a následně se 
spolu střídali ve vystoupeních. Zpívalo se, 
tančilo, vystoupení provázel potlesk. Byla to 
skvělá oslava Dne seniorů. Nic z toho by se 
neuskutečnilo bez pečovatelek Pečovatel-
ské služby města Dobříše a denního stacio-
náře Kratochvíle. Moc jim děkuji za pomoc 
s přípravou a skvělou obsluhu. Děkuji městu 
Dobříš za podporu, Kulturnímu domu Dobříš 
za přípravu sálu, ZUŠ Dobříš, Sokolu Dobříš 
a prodejně Josef Bedřich za příspěvek na ob-
čerstvení pro všechny přítomné a Taxi Dvořák 
za dopravu účastníků. 
Děkuji vám všem, kteří jste přišli. Věřím, že 
jste si užili velmi příjemný podvečer s hud-
bou, tancem, zpěvem a setkáním s přáteli. 
Těšíme se na viděnou při další milé akci. 

Dagmar Mášová, 
ředitelka Pečovatelské služby města Dobříše

Sportovní odpoledne plné různých aktivit klientů denního stacionáře a obyvatel 
 pečovatelského domu 



Vystoupení Spolku odrostlých holek na oslavě Dne seniorů

POZVÁNKA NA SETKÁNÍ 
SVÉPOMOCNÉ SKUPINY

V úterý 12. listopadu od 16 do 18 hod. 
proběhne pravidelné setkání svépo-
mocné skupiny. Bližší informace po-
skytne Dana Mlýnková, koordinátorka@
psdobris.cz.

Pečovatelská služba města Dobříše: Podzimní ohlédnutí 

Foto: Denisa Havlíčková a archiv Pečovatelské služby města Dobříše
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PRVOREPUBLIKOVÁ 
DOBŘÍŠ
V pátek 25. října byla slavnostně zahá-
jena venkovní výstava s názvem „Prvo-
republiková Dobříš“. V prostoru před 
radnicí tak můžete na celkem osmi 
panelech vidět život v Dobříši z osmi 
různých úhlů pohledu za pomoci dobo-
vých fotografií a textů. Výstava potrvá 
do konce listopadu.

Jan Michl

Záhada zmizelé dobříšské kroniky
Po druhé světové válce se vedení města začalo pídit po zmizelé 
městské kronice či pamětní knize. 

Zprvu se mělo zato, že kronika byla za-
bavena během protektorátu nacisty, ale 
v  průběhu poptávání po různých archivech 
a institucích už si vedení města přestáva-
lo být touto informací jisto a v další úřední 
korespondenci se píše o pravděpodobně 
odevzdané kronice okupačním německým 
orgánům. Ze Zemského archivu pro Čechy 
byla do Dobříše zaslána jakási pamětní kni-
ha, ale podle vyjádření člena Okresní rady 
osvětové v Příbrami Jindřicha V. Bezděky 
se jednalo o: „…něco málo stránek, které se 
ani zdaleka nepřibližují ideálu, spíše se jedná 
o nepropilovaný koncept příští kroniky. Zápis 
postrádá jakékoliv datování, podpis autora 
a jeho stručný životopis, jak tomu chce přísluš-

né vládní nařízení.“ Bezděka se rovněž vyjád-
řil velmi kriticky k poslednímu dobříšskému 
kronikáři Norbertu Pitthardovi, který v té 
době již bydlel v Praze, konkrétně v Karme-
litské ulici: „Pátráním bylo zjištěno, že bývalý 
městský kronikář p. N. Pitthard byl sice po řadu 
let na základě rozhodnutí bývalé městské sprá-
vy za udánlivou činnost přiměřeně honorován, 
že však zřejmě uloženým povinnostem za dost 
neučinil.“ Město na popud Bezděky sice dů-
razně bývalého učitele Pittharda požádalo 
o  předání veškerých poznámek a informací 
ke kronice, ale odpověď v zachovalé kore-
spondenci chybí, Pitthard zřejmě neodpově-
děl i z toho důvodu, že po něm chtěli vrátit 
honorář za celou dobu protektorátu.

Kronikář František Dohnal při práci

www.muzeumdobris.cz

Podle zákona č. 80/1920 Sb., o pamětních 
knihách obecních byla i Dobříš povinna mít 
vlastního kronikáře a vést pamětní knihu. 
Jak už to ale bývá v těchto končinách ob-
vyklé, město zareagovalo až s pětiletým 
zpožděním. Konkrétně 5. srpna 1925 byl 
kronikářem města jmenován Ludvík Kopá-
ček. Je však otázkou, nakolik byl s tímto jme-
nováním seznámen samotný Kopáček nebo 
nakolik měl představu, kolik času by mu 
zabíralo plnohodnotné psaní kroniky. Podle 
poválečného zjištění Okresní rady osvětové 
v Příbrami prý měla Dobříš psanou kroniku 
jen za období 1932–34, kde byl vlastně jen 
začátek kroniky – rozloha, popis okolí apod. 
Zmiňovaný Norbert Pitthard byl jmenován 
kronikářem města až 26. září 1939, takže je 
vlastně otázka, jestli autorem oněch nale-
zených něco málo stránek byl Kopáček nebo 
Pitthard. Je záhadou, proč se na to nikdo 
z  vedení města Dobříše Ludvíka Kopáčka 
nezeptal, protože byl ještě naživu, i když 
ve špatném zdravotním stavu (v roce 1937 
prodělal mrtvici) nebo proč nikdo Pittharda 
nekontaktoval v Praze osobně. Každopádně 
o kronice něco mohl vědět někdo z bývalé-
ho zastupitelstva za protektorátu. Po zvá-
žení všech známých okolností to tedy spíše 
vypadá, že Dobříš žádnou plnohodnotnou 
kroniku za první republiky neměla. Pokud 
nějaká existovala za okupace, pak zřejmě 
někdo neměl zájem, aby se dochovala. Kaž-
dopádně v roce 1946 byl jmenován kroniká-
řem pan František Dohnal, který ji začal psát 
od listopadu 1948, přičemž první tři pová-
lečné roky dopsal zpětně. Teprve tato kroni-
ka se nám dochovala do dnešních dnů.

Jan Michl, 
ředitel Muzea města Dobříše
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Jan Žižka z Trocnova na Dobříši
Letošní rok patří několika významným výro-
čím, a jedno z nich je i 600 let od úmrtí vel-
kého vojevůdce husitských vojsk Jana Žižky. 
Toto jméno z naší minulosti je tak významné, 
že se často říká, že pokud vaši vesnici nedo-
byl Žižka, tak jako kdybyste nebyli. Díky pří-
tomnosti významného podbrdského hradu 
Dobříše, který byl v úvodu husitských válek 
v  držení katolíků, se toto místo stalo brzy 
cílem husitského zemana. Snad již na konci 
prosince 1419 prošel poprvé Dobříšskem Jan 
Žižka z  Trocnova se svým vojskem směrem 
od Prahy k Plzni, protože to, kdy přesně opus-
til Prahu, se neví. Mezi 19. a 20. květnem 1420 
došlo poblíž Poříčí nad Sázavou, asi 35 km vý-
chodně od Knína, k bitvě mezi husity a  jed-
notkami katolických pánů a oddílů křižácké-
ho vojska krále Zikmunda. Husité spěchali na 
pomoc ohrožené Praze a vítězství, které zde 
získali, velkou měrou přispělo k obraně české 
metropole před vojskem krále. Podruhé Žiž-
ka přecházel přes Dobříš po Zlaté stezce roku 
1420 ve dnech 22.–28. srpna z Prahy na Písec-
ko. Dne 1. listopadu 1420 bylo královské voj-
sko poraženo pražany a jejich spojenci v bi-
tvě pod Vyšehradem. Začátkem roku 1421 
se za výrazné pomoci táborského hejtmana 
Jana Žižky formuje pražský městský svaz. Pra-
žané a táborité při společném tažení obsazují 
mnohá města.
Jan Žižka z Trocnova vytáhl z Tábora již 
3.  února a rychlými pochody zamířil přes 

Kamýk, Dobříš a Žebrák k Rokycanům. Me-
zitím pražané vyhověli jeho žádosti a poslali 
mu z Prahy přes Zbraslav a Mníšek k Dobří-
ši v první středu v postě, zvanou Popeleční, 
v  den sv. Háty, tedy 5. února, významnou 
vojenskou pomoc, a to 7 000 mužů, pěších 
a jízdních, k tomu 200 válečných vozů. Načež 
v den památky Panny Dorotky, tedy 6. února, 
dobyli a  obsadili dobříšský hrad. Ve starších 
zdrojích je zmíněno, že hrad i městečko bylo 
při tom vypáleno, je zřejmé, že se to neza-
kládalo na pravdě. Poprvé se o tom zmiňuje 
ve své Kronice české Václav Hájek z Libočan 
(1541). Bohužel z dnešního pohledu se tato 
kronika nedá považovat za věrohodné dílo, 
a  proto se dá o  těchto závěrech polemizo-
vat. V dalších zdrojích je noví autoři již pouze 
opakují. Je tedy pravděpodobnější, že dob-
říšský hrad mohl být obsazen již o rok dříve, 
přesněji v měsíci srpnu 1420, kdy Jan Žižka 
táhl přes Dobříš a kdy hrad rozhodně nebyl 
vypálen.
Z Dobříše pokračovala spojená vojska přes 
brdské Hřebeny, které pravděpodobně pře-
kročila v průsmyku mezi vrchy Hradec a Baba, 
a zastavila se u vesnice Malý Chlumec. Odtud 
husité zamířili přes Žebrák k Rokycanům, při-
čemž v sobotu 8. února vypálili benediktin-
ské probošství Ostrovského kláštera v Teslíně 
u  Rokycan. Již druhý den stál Žižka u Roky-
can, kde mu 12. února sami Rokycanští ote-
vřeli své brány. Samotný dobříšský hrad, jako 

silný opěrný bod, přesto husité nedrželi příliš 
dlouho. Už v sobotu před Narozením Mat-
ky Boží, 5. září 1422, zapisuje král Zikmund 
v Norimberku do zástavního práva hrad Dob-
říš Hanušovi a Bedřichovi z Kolovrat. Zde je 
nasnadě předpokládat, že někdy kolem srp-
na tohoto roku Hanuš a Bedřich z Kolovrat 
vojensky obsadili dobříšský hrad.
Krajem kolem Dobříše prochází v červenci 
roku 1424 již slepý Jan Žižka po čtvrté a napo-
sledy. Šel od Živohoště, kolem vrchu Hradec, 
čímž se vyhnul dobříšskému hradu, a pokra-
čoval na Žebrák a pak ke Klatovům. Zřejmě se 
úmyslně vyhýbal útokům na opevněná mís-
ta, protože shromažďoval vojáky k tažení na 
Prahu. Před hradby metropole, kde se právě 
nacházel i litevský kníže Korybutovič, přitáhl 
spolu s husity z Žatce, Loun, Klatov a jiných 
měst v první polovině měsíce září. Svůj tábor 
rozložili u Libně, o samotné bitvě toho moc 
nevíme, snad jen, že ve středu v den sv. Kříže, 
14. září, došlo k usmíření mezi knížetem Zik-
mundem a pražany na jedné straně a Žižkou 
na straně druhé. Nakonec Jan Žižka zemřel 
dne 11. října 1424 při obléhání Přibyslavi. 

Příspěvek byl vyjmut z knihy „Královský ko-
morní hrad Dobříš“. 

Petr Kadlec

Zdroj foto: Jan Žižka z Trocnova 
www.commons.wikimedia.org
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NOVÝ SMĚR – ZPRAVODAJ OBCE STARÁ HUŤ

Zasedání zastupitelstva 
Zveme občany naší obce na 13. veřejné zasedání zastupitelstva obce Stará Huť, které se koná 
v pondělí dne 4. 11. 2024 od 18 hodin v obřadní síni obecního úřadu Stará Huť.

Šedesátníci
Připomínáme pozvání na setkání letošních 
šedesátníků v sobotu 2. 11. 2024 v  obřadní 
síni obecního úřadu od 14 hod. Součástí této 
akce je i program Místního kulturního stře-
diska v kulturním domě, letos včetně promí-
tání dalších dokumentů z historie obce, které 
budou určeny nejen pro jubilanty. Tímto zve-
me širokou veřejnost v sobotu 2.  11. 2024 
od 15  hod. do kulturního domu na tento 
program bez vstupného.

Kronikář
Vážení spoluobčané, pokud se zajímá-
te o  dění v obci, máte všeobecný přehled 
a  ovládáte český jazyk slovem i písmem, 
možná Vás osloví naše nabídka na kroniká-
ře obce. Jde o  pravdivé zachycení aktuální-
ho dění v obci pro nás i budoucí generace.  
Podrobnější informace Vám rádi podáme 
v kanceláři obecního úřadu.

Zajištění služeb obyvatelům – svoz 
odpadu, zimní údržba
Jak jsme již upozorňovali prostřednictvím 
letáků, dochází v poslední době k tomu, že 
z důvodu nevhodně zaparkovaných automo-
bilů nejsou již některá místa dostatečně prů-
jezdná pro svoz odpadů a patrně v zimním 
období ani pro techniku na zimní údržbu. 
Nevhodné a mnohdy bezohledné parková-
ní následně způsobí problémy širšímu okolí. 
Obyvatelé každé nemovitosti mají povinnost 
parkovat na vlastním pozemku. V době, kdy 
není výjimkou i více vozidel u jedné nemovi-
tosti s připočtením služebních aut spolu s ne-
respektováním jednoduché povinnosti par-
kování na vlastním pozemku, se nám z obce 
stává jedno velké parkoviště. Ovšem pak je 
nutné počítat s důsledky takového chování. 
Místní komunikace všeobecně slouží jako 
bezplatné parkoviště, bezplatný prostor 
pro výsadbu stromů a jiné zeleně, skladiště 
stavebního materiálu, případně stavebního 
odpadu.  Pochopitelně musíme dodat také 
poděkování všem, kdo udržují plochy před 
vlastními nemovitostmi. Udržují posekané 
trávníky a čistotu ve svém okolí. Avšak trav-
naté plochy podél tělesa vozovky tvoří sou-
část komunikace. Stromy a keře vysazené 
v  podstatě v komunikaci pak na mnohých 
místech časem omezují rozhledy v křižovat-

kách, pěší jsou nuceni užívat výhradně vo-
zovku a kličkovat ještě mezi parkujícími auty. 
Maminky s kočárky pak musí v našich ulicích 
zažívat vysloveně adrenalinovou jízdu. 
Stejně jako je silnice určená primárně pro jíz-
du, pak je chodník určený pro chůzi. Situace 
v tomto ohledu se již poněkud zlepšila. Přesto 
stále nacházíme místa, kde bývají z důvodu 
pohodlí stále vozidla zaparkovaná tak, že ne-
lze chodník za účelem chůze použít vůbec.  
Z důvodu pohodlí uvádíme záměrně, protože 
po nějakou dobu parkovala tato vozidla stra-
nou na louce na trávě. Asi dokud nezačalo 
pršet… 
Dnešní doba je všeobecně zacílená na po-
hodlí. Otevřít a zavřít vlastní vrata je pro 
mnohé patrně nepřekonatelná překážka. 
Stejně tak jako podniknout pár kroků navíc 
a neparkovat přímo před vchodem do svého 
domku nebo třeba do mateřské nebo základ-
ní školy. Při zákazu vjezdu před budovu školy 
z důvodu stavby dokázali někteří rodiče před 
vrata složitě, a v tomto případě také značně 
bezohledně a vůči ostatním dětem nebez-
pečně couvat, aby jejich ratolest nemusela 
udělat jediný krok navíc!
Jaké vzory chování ukazujeme vlastním 
dětem? 

Popelnice na tříděný odpad
Ke dni vydání tohoto zpravodaje by již měli 
všichni obyvatelé obdržet k trvale obydle-
né nemovitosti nádoby na tříděný odpad. 
Do  konce roku zveřejníme termíny svozů 
těchto odpadů, tedy papír a plast + nápojový 
karton + kov.
Svoz prostřednictvím popelnic (nebo kon-
tejnerů u bytových domů) bude probíhat od 
ledna 2025. Současně s tím dojde k odstra-

nění kontejnerů (zvonů) na plast, nápojové 
kartony a papír ze všech stanovišť kromě 
obecního úřadu. Do té doby stále platí stáva-
jící systém.
Ohledně sběru ostatních komodit (sklo, elek-
tro, textil) se nic nemění. Za obecním úřadem 
i nadále zůstávají a zůstanou i po změně v led-
nu 2025 všechny kontejnery (zvony) na veške-
ré tříděné odpady (včetně plastů a papíru).

Rozsvícení vánočního 
stromu
Srdečně zveme v sobotu 30. listopadu 
v  17  hodin na rozsvícení vánočního stromu 
v  parčíku u vstupu do obce. Těšit se opět 
můžete na vystoupení žáků místní základní 
školy, které nás vánočně naladí a   pohodu 
zpříjemní i teplé občerstvení.

Tři králové
Tříkrálová sbírka proběhne i tentokrát, ovšem 
v jiném provedení. Dramatický kroužek pod 
vedením paní Váňové všechny tímto srdečně 
zve na Tříkrálové setkání s živým betlémem 
u kapličky v úterý 7. 1. 2025. Podrobnější in-
formace zveřejníme v prosincovém vydání 
zpravodaje. Budeme se těšit na společné Tří-
králové setkání.

Klub důchodců
pořádá v neděli 15.  12.  2024 od 14 hodin 
v kulturním domě ve Staré Huti soused-
ské posezení s hudbou kapely Kamarádi  
k  tanci, poslechu a dobré pohodě. Všechny 
srdečně zveme.

Blahopřání
V měsíci listopadu oslaví své životní jubi-
leum paní Eva Drtikolová, Věra Novotná, 
Marie Buňátová a Marie Kořenská a pan 
Ján Majzel.

Srdečně blahopřejeme!
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Přístavba školy
Přinášíme zprávy ze staveniště. Děti mají 
vše v přímém přenosu, nicméně se snažíme 
omezit hluk a pracovní ruch během vyučová-
ní, jak jen to jde.
Práce započaly 11. září, v současné době je 
dokončený výkop a byly zahájeny práce na 
budování opěrných zdí. Pro zajímavost – bylo 
vybagrováno cca 4 000 m3 horniny. To jen pro 
představu rozsahu zemních prací. 

Foto: archiv obce Stará Huť

Pracovní nabídka
Obec Stará Huť přijme na HPP účetní. Zpraco-
vávaná agenda – účetnictví obce, majetková, 
spisová služba, mzdová, evidence obyvatel, 
další běžná administrativa.
Praxe a znalost účetního systému ALIS a zku-
šenost se službami CzechPoint výhodou, 
občanská a morální bezúhonnost, samostat-
nost, spolehlivost.
Nástup možný od 1. 1. 2025, odměna dle pla-
tových tříd.

Zprávičky z mateřské školičky
Milí čtenáři,
z naší mateřské školy Vám posíláme radost, 
úsměv a přejeme plno láskyplných podzim-
ních dní. 
Prožili jsme další pestrobarevný měsíc, který 
nám přinesl mnoho krásných zážitků, nových 
objevů, poznání a přátelství.
Oslava svatého Václava probíhala ve všech 
třídách náramně. Proběhl například králov-
ský bál. Děti si připravily nádherné kostýmy 
a školka se proměnila v královský dvůr plný 
malých princů a princezen. Společně jsme 
tančili, zpívali, hodovali a užívali si společně 
slavnostní atmosféru. 

Přijelo nás také navštívit divadélko Romane-
to, jejichž vodnické představení nás vtáhlo 
do světa fantazie, hudby a smíchu. Děti si 
představení velmi užily a odnesly si další ve-
selé zážitky.
Celý říjen jsme se celá škola věnovala edu-
kačnímu tvoření, smyslovým a didaktickým 
hrám, pohybu, pozorováním proměn v pří-
rodě a pozitivnímu upevňování mezilidských 
vztahů. Podzimní procházky v okolí Staré 
Huti nám připomněly, jak nádherně může 
příroda hrát barvami, a jak důležité je ji chrá-
nit a vážit si její krásy.

Uzavírka 
Uzavírka komunikace Knínská potrvá do 10. 11. 2024. Upozorňujeme na zákaz zastavení na ob-
jízdné trase v ulicích Čsl. Armády, Sportovní, Ladislava Malého a Karla Čapka v  označených 
úsecích. Autobusová zastávka „Knínská“ byla přesunuta do ulice Čsl. Armády a „žel. zastávka“ 
do ulice Karla Čapka.

Jedním z nejkrásnějších zážitků byla drakiáda, 
kterou si každá třída sama uspořádala. Děti si 
vlastnoručně vyrobily draky, a než se pustily 
do jejich pouštění, dozvěděly se o podzim-
ním větru a dalších přírodních jevech. Poté 
jsme se vydali na drakiádu, kde jsme s nad-
šením pouštěli své vyrobené dráčky, kteří se 
krásně vznášeli nad podzimní krajinou.
Před koncem měsíce jsme měli další vzác-
nou návštěvu. V tělocvičně ZŠ nás navštívili 
dravci. Děti měly jedinečnou příležitost vi-
dět zblízka tyto fascinující ptáky a dozvědět 
se o  jejich životě v přírodě. Setkání s nimi 
bylo nejen výchovně vzdělávací, ale také 
napínavé a děti si odnesly plno dojmů.
Závěrem měsíce jsme si užili veselou Hallo-
weenskou party, na kterou se děti dlouho 
těšily. Školka se zaplnila strašidýlky, smí-
chem a nadšením. Společně jsme dováděli, 
tančili a  chutné dobroty k tomu samozřej-
mě nemohly chybět.
Rádi bychom touto cestou poděkovali 
všem, kteří nám pomáhají vytvářet příjem-
né prostředí pro naše školáčky. Děkuje-
me především rodičům za jejich podporu 
a spolupráci a obci Stará Huť za skvělé zá-
zemí.
Těšíme se na další měsíc, který nám jistě při-
nese zase mnoho zajímavých dobrodružství 
a přírodní zázraky k tvoření a poznávání.

MŠ Stará Huť
Foto: archiv MŠ
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Sport: Národní házená
Naše děvčata vstoupila v podzimní části 
premiérově do 1. ligy žen v národní házené. 
Se  suverénně nejmladším kádrem v soutěži 
si nevedla vůbec špatně, ba naopak. V 11 zá-
pasech zapsala 6 vítězství a 5 porážek, což je 
řadí po podzimu na skvělé 6. místo v soutěži. 

S celkovým skóre 212:197 a s dvanácti body 
tedy přezimují v klidném středu tabulky 
s minimální ztrátou jednoho bodu na pátou 
pozici. 
Máme radost, 12 bodů je maličko nad plán – 
velice nás potěšila výhra v Krčíně, kde jsme 

odehráli nejlepší utkání na podzim. Naopak 
nás velmi mrzela těsná porážka v Blovicích, 
kde jsme až do poslední minuty sahali po bo-
dovém zisku, ale vyrovnat se nám nakonec 
nepodařilo.
I když se naše hra opírá o týmové výkony, 
zaznamenali jsme i jeden individuální počin. 
Naše útočnice Adéla Netscherová je po pod-
zimu s 84 brankami na skvělém druhém mís-
tě v tabulce střelkyň celé 1. ligy. Před sebou 
má už jen dlouhodobě nejlepší házenkář-
ku Pavlu Šmídlovou z Tymákova. Jarní část 
1. ligy žen začne pro naše děvčata 13. 4. 2025 
na půdě zatím vedoucího týmu z Tymákova.
O výsledcích v oblasti a rozpisu zimních 
soutěží Vás budeme informovat v prosinco-
vém vydání, protože ještě nejsou dohraná 
všechna utkání. Veškeré výsledky, tabulky 
a  statistiky ligových soutěží můžete sledovat 
na svazových stránkách www.svaznarodniha-
zene.cz a naše výsledky a aktuality na našich 
stránkách https://hazenastarahut.mozello.cz.

ff 
Foto: archiv TJ oddíl národní házená

Základní škola
Letošní školní rok nabral rychlé tempo hned 
zpočátku. V rámci celoškolní akce Recyklo-
hraní se všechny třídy dozvěděly, jak efek-
tivně třídit. Nutno říci, že naši žáci byli velmi 
chváleni, jaké mají o třídění znalosti a jak se 
k recyklaci staví. Další velmi vydařenou akcí 
byla družinová beseda druhého oddělení 
s paní spisovatelkou Smolíkovou a psaní na 
„pergamen a hliněné destičky“. Družinové 

děti si již užily i první výlet a to na farmu do 
Zbenic, kde se nejen něco užitečného dozvě-
děly, ale mohly i zvířátka nakrmit. 
Čtvrťáci zase udělali radost svým představe-
ním seniorům, které s nimi v rekordním čase 
nacvičila jejich paní učitelka. 
Doslova v kuchyni „Master chefa“ se promě-
nila pátá třída, kdy jsme měli možnost ochut-
nat chlebíčky s pomazánkou a nepečený 

dort. No, co vám budeme povídat, „olizoval“ 
by se i známý „kat restaurací“ Pohlreich. 
Naplno se rozběhly také školní sportovní akce, 
a i my jsme měli zastoupení na závodech 
v  přespolním běhu na 1 km, který se konal 
v  Příbrami. Do boje jsme vyslali celkem 4  tří-
členná družstva, a to dívky a chlapce v  kate-
gorii 1.–3. ročník a dívky a chlapce v kategorii 
4.–5.  ročník. Nutno říci, že všichni běželi jako 
o život a  jsme na ně patřičně hrdí. Největší 
úspěch pak přineslo družstvo chlapců v I. kate-
gorii ve složení Antonín Borovička, Cyril Diallo 
a Radek Voršilka, kteří si doběhli pro nádherné 
2. místo z 15 zúčastněných škol a nechali za se-
bou i účastníky ze sportovních škol. 
Letos jsme se zapojili do celostátní akce 
„10 000 kroků“ každoročně probíhající v dub-
nu a říjnu. V „akci“ máme celkem tři školní 
týmy, z nich tým složený z letošních třeťáků 
to vzal velmi vážně a chodí a chodí a stále 
chodí a je doslova k nezastavení. Více už ra-
ději nebudeme prozrazovat, snad jen – drž-
me jim všichni palce, ať jim elán vydrží a na-
pjatě čekejme na výsledky. 

Kolektiv základní školy Stará Huť
Foto: archiv ZŠ



REALITNÍ KANCELÁŘ PRO DOBŘÍŠ A OKOLÍ TRADICE | SPOLEHLIVOST | STABILITA

CHCETE NEMOVITOST 
PRODAT?

Komerční objekt, dvě podlaží, 
užitná plocha 820 m2

Bungalov 4kk, novostavba 
s pozemkem 932 m2

Mezonetový byt 4kk (135 m2) 
se zahradou, novostavba

9.900.000 Kč

3.490.000 Kč

11.400.000 Kč 9.950.000 Kč

Nezávazná konzultace zdarma

Možnost výkupu nemovitosti

Stanovení nejvýhodnější 
strategie prodeje

Jasné a transparentní 
podmínky prodeje

E-mail: reality@energon.cz

náměstí Komenského 412

263 01 Dobříš

 +420 774 622 622

ENERGON reality

energonreality

Kompletní nabídka nemovitostí na:

energon-reality.cz

KARLA ČAPKA, STARÁ HUŤ HABROVÁ, PŘÍBRAM K LOMU, STARÁ HUŤ

Pečlivě udržovaný RD, 
2 samostatné bytové jednotky, 

pozemek 1934 m2

Info o ceně v RK

KOTENČICE

CHCETE NEMOVITOST 
KOUPIT?



WWW.VYKUPKOVU.EU

SBÌRNA DOBØÍŠ – Kobchod.eu, s. r. o.

tel.: 775 605 977
Po–So 9.00–16.00 Vlakové nádraží

pod betonárkou

STØELTE SVÙJ ODPAD

KLEMPÍØSTVÍ MCH
Klempíøství – Pokrývaèství

Tesaøství

Radouš 14, Hostomice 267 24
Tel.: 602 238 177

E-mail: milanchlup1@gmail.com
www.klempirstvi-milan.cz

V prodeji od 1. 11. 2024 v obchodním oddělení 
Divadla A. Dvořáka Příbram | tel.: 326 531 250

VAŠE MÍSTO V HLEDIŠTI

PŘEDPLATNÉ 2025

BĚHEM DALŠÍ SEZONY

predplatne.divadlopribram.eu

NOVINKA!
prodej online 

Za finanční podpory Středočeského kraje a MK ČR.





Cukr krupice 
1 kg

19,90 Kč

Braník 10° 
0,5 l světlé

9,90 Kč

S ROZVOZEM JÍDEL 
DO FIREM 

I JEDNOTLIVCŮM

TRADIČNÍ ČESKÁ 
KUCHYNĚ 

Informace: ��� ��� ���

S ROZVOZEM JÍDEL 
DO FIREM I JEDNOTLIVCŮM

TRADIČNÍ ČESKÁ 
KUCHYNĚ 

Informace: ��� ��� ���



Kontakt: Oksana Bokoch
tel.: 775 757 030

e-mail: mzdy@dokas.cz 

Hledáme zaměstnance 
na pozici:

Požadavky: 
– řidičský průkaz skupiny B

– spolehlivost 
– pracovní exibilita 

– základní znalost Word a Excel
– průkaz obsluhy motorových 

vozíků výhodou

Zástupce vedoucího 
na dotřiďovací lince
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Remízek

KOMPLETNÍ NABÍDKA BYTŮ NA:
WWW.DOBRISSKYREMIZEK.CZ
NEBO NA TEL.: 739 039 163

PRODEJ BYTŮ!








